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Vracovský
zpravodaj
2/2012

Čtvrtletník pro občany a přátele Vracova          cena 5 Kč

Slovo starosty

Vážení občané,

blíží se konec června, 
konec dalšího školního roku 
a počátek prázdnin. Pro 
mnohé je to začátek další 
životní etapy. Přeji všem, kte-
ří ukončili školní docházku 
a budou přecházet na střední 
školy a do učebních oborů, 
aby se jim dařilo a v nových 
působištích byli spokojeni.

V tomto termínu se 
uzavírá také dlouhá etapa 
působnosti výrazné osob-
nosti ve vedení Masarykovy 
základní školy Mgr. Ludmily 
Presové, která se rozhodla 
nezúčastnit se výběrového 
řízení na ředitele/ředitelku 
školy vypsané radou města 
Vracova. Děkuji touto cestou 
jménem vedení města i všech 
žáků za odvedenou práci. 
Pod vedením Mgr. Presové 
dosáhli žáci mnoha úspěchů 
a podílela se také na organi-
zaci několika rekonstrukcí 
a oprav budovy školy. Ještě 
jednou díky a přeji hodné 
žáky do dalších let.

Dne 14. 6. 2012 zasedala 
výběrová komise na ředi-

tele/ředitelku MZŠ Vracov. 
Sedmičlenná komise složená 
ze zástupců krajského úřadu, 
školní inspekce, pedagogů 
MZŠ a vedení města stano-
vila pořadí čtyř uchazečů 
a doporučila radě města toto 
pořadí ke schválení. Rada 
města na svém zasedání 
15. 6. 2012 návrh akcepto-
vala a jmenovala ředitelem 
MZŠ Vracov Mgr. Zdeňka 
Hlavsu.

Další zmínka se týká 
opět naší mládeže. Mezi tím 
upozorním, že město ještě 
nezahájilo demolici budo-
vy bývalé školy na náměstí. 
Bohužel v tomto týdnu sku-
pina mladistvých, která se 
ve dvorním traktu schází, 
rozbila několik oken, jejichž 
oprava bude v řádu několika 
tisíc Kč. Pokud máte potřebu 
ničit a demolovat objekty, 
zastavte se na radnici, město 
má několik domů k bourání, 
rádi vám dáme prostor.

V poslední části se ještě 
vrátím k nedávnému požáru 
lesa. Chtěl bych poděkovat 
zásahové jednotce našeho 
sboru dobrovolných hasičů 

za příkladné nasazení při 
lokalizaci požáru, velkou 
obětavost a vůli při zása-
hu u Bzence. Rada města se 
rozhodla ocenit naše hasiče 
dne 27. 6. 2012, kdy se ve 
sportovní hale ve Vracově 
uskuteční slavnostní předání 
ocenění za účasti představi-
telů vlády ČR a vedení kraje. 
Této významné akce v našem 
městě se zúčastní cca 200 
oceněných hasičů a význam-
ných hostů.

Milí spoluobčané, přeji 
Vám v nadcházejícím čase 
prázdnin a dovolených hez-
ké počasí a mnoho příjem-
ných zážitků.

Jaromír Repík
starosta města Vracova
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Dne 30. března 2012
vzalo na vědomí:

 písemnou rezignaci Ing. 
Ladislava Šmýda na mandát 
člena zastupitelstva, novou 
členkou Zastupitelstva města 
Vracova se stává náhradnice 
Mgr. Vendula Šmídová, kte-
rá složila stanovený slib dle 
§ 69 odst. 2 zákona o obcích

 kontrolu usnesení z mi-
nulého ZM

 zprávu o činnosti rady 
města od posledního zasedá-
ní zastupitelstva města

 5. úpravu rozpočtu města 
Vracova rozpočtová opatření   
č. 33/2011  až  č. 49/2011, 
Celková úprava rozpočtu 
města  Vracova na rok 2011:
vlastní příjmy: 56.244.000 
Kč,  výdaje:   schválený roz-
počet včetně splátek úvěrů 
53.821.900 Kč, výdaje po 
5. úpravě rozpočtu 56.464.000 
Kč, rozdíl – schodek ve výši 
220.000 Kč mezi příjmy 
a výdaji bude  pokryt finan-
cováním -  zůstatkem z  roku 
2010  

odvolalo: 
z funkce člena kontrolní-

ho výboru RNDr. Petra Koi-
še, Ph.D.

zvolilo:
 předsedu finančního 

výboru:  RNDr. Petra Koiše 
Ph.D.

 člena kontrolního výbo-
ru: Mgr. Vendulu Šmídovou

schválilo:
 územní studii „Vracov 

náměstí Míru, jižní část“ 
– zadání

 rozdělení zadání změny 
č. 6 územního plánu měs-
ta Vracova na zadání změny 
č. 6a, která bude obsahovat 
dílčí změnu č. 6.01 (změ-
na využití částí ploch parc.
č. 3678, 4941/12, 4941/42, 
4941/43 a 4941/44 z plochy 
– lesy do ploch – bydlení 
v rodinných domech, za 
předpokladu úhrady nákla-
dů na pořízení změny 

Veřejné zasedání zastupitelstva města Vracova
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

navrhovatelem panem xy) 
a zadání změny č. 6b, která 
bude obsahovat dílčí změ-
nu č. 6.02 (změna využití 
ploch parc.č. 3660/1 a 3660/2 
z plochy bydlení v rodinných 
domech do plochy bydlení v 
rodinných domech s podmí-
nečně přípustným bydlením i 
v bytových domech, za před-
pokladu úhrady poměrné čás-
ti nákladů na pořízení změny 
navrhovatelem Mgr. xy)

 zadání změny č.6a územ-
ního plánu města Vracova

 1. úpravu rozpočtu měs-
ta Vracova a to rozpočtová 
opatření č. 1 - 6:
rozpočet města  Vracova 
na rok 2012:vlastní pří-
jmy: 50.251.300 Kč,  výdaje:   
schválený rozpočet včetně 
splátek úvěrů 50.093.600 Kč, 
výdaje po 1. úpravě rozpočtu 
50.251.300 Kč  

 rozpočtový výhled města 
Vracova do roku 2017

 výsledek inventarizace za 
rok 2011 a to za Město Vra-
cov a jeho příspěvkové orga-
nizace VPS, MZŠ, MŠ a ZUŠ 
Vracov

 Dodatek č. 4 ke zřizova-
cí listině ze dne 27.3.1992 
(opravnému znění účinnému 
ode dne 1.1.2006) příspěvko-
vé organizace Města Vracova 
– Veřejně prospěšné služby 
Vracov, Vypálená 622

 Obecně závaznou vyhlášku 
města Vracova č. 1/2012, kterou 
se mění OZV města Vracova č. 
4/2010, o místních poplatcích, 
ve znění OZV města Vracova 
č. 3/2011

 vstup města Vracova do 
občanského sdružení „Kyjov-
ské Slovácko v pohybu“

 zástupcem města Vraco-
va Jaromíra Repíka na val-
né hromadě Dobrovolného 
svazku obcí Severovýchod 

 kupní smlouvu o pře-
vodu jiné stavby čp. 1748 
na pozemku parc. č. 321 
– zastavěná plocha a nádvo-
ří a pozemku parc. č. 321 
– zastavěná plocha a nádvo-
ří v obci a k. ú. Vracov dle 

Smlouvy o budoucí kupní 
smlouvě ze dne 28. 6. 2011 
a Dodatku č. 1 ze dne 19. 12. 
2011 do vlastnictví pana xy 
za cenu 470.000 Kč 

 prodej pozemku parc. 
č. 2254/2 – zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 6 m2 v ul. 
Řadová v obci a k. ú. Vracov 
do podílového spoluvlast-
nictví – id. ½ Ing. xy a id. ½ 
paní xy za kupní cenu 125 
Kč/m2 

 smlouvu o budoucí kup-
ní smlouvě o prodeji části 
pozemku parc. č. 3396 – 
ostatní plocha o výměře cca 
180 m2 v ul. Hodonínská v 
obci a k. ú. Vracov s manžely 
xy za tržní kupní cenu 800,- 
Kč/m2, s tím, že náklady za 
vyhotovení geometrické-
ho plánu pro oddělení čás-
ti pozemku zajistí na své 
náklady budoucí kupující

 výkup pozemku parc. 
č. 537/5 – ostatní plocha 
o výměře 706 m2, pozemku 
parc. č. 4022/4 – orná půda 
o výměře 565 m2, pozemku 
parc. č. 4023/2 – orná půda 
o výměře 449 m2 a pozem-
ku parc. č. 4025/20 – ostat-
ní plocha o výměře 23 m2 
od paní xy za kupní cenu 
10,-Kč/m2, s tím, že daň 
z převodu nemovitostí uhra-
dí Město Vracov

 kupní smlouvu o převo-
du pozemku id. 1/6 pozem-
ku parc. č. 4872/3 – lesní 
pozemek o výměře 3719 
m2, id. 1/18 pozemku parc. 
č. 3714/90 – vodní plocha 
o výměře 99 m2 a id. 1/18 
pozemku parc. č. 4731/91 
– orná půda o výměře 951 
m2 dle nabídky insolvenční 
správkyně JUDr. Sorokové  
z majetku vlastníka uvede-
ných nemovitostí (dlužní-
ka) pana xy za kupní cenu 
6.723,-Kč

 výkup pozemku parc. 
č. 314/28 – ostatní plocha 
o výměře 1007 m2 v ul. Mlýn-
ská od Římskokatolické far-
nosti Vracov za kupní cenu 
10,-Kč/m2 celkem 10.070 Kč

 poskytnutí finančního 
daru Římskokatolické far-
nosti Vracov ve výši 27.000 
Kč (rozdíl mezi dohodnu-
tou kupní cenou za pozemek 
parc. č. 314/28 a cenou zjiště-
nou dle znaleckého posudku 
č. 4430-170/11 z 8.11.2011) 
na opravy fary

 výkup id. ½ pozemků parc. 
č. 1356/15 – ostatní plocha 
o výměře 27 m2, parc. 
č. 1361/4 – zahrada o výměře 
18 m2, parc. č. 4965/54 – ostat-
ní plocha o výměře 499 m2 
a parc. č. 4965/55 – ostat-
ní plocha o výměře 375 m2 
za kupní cenu 50,-Kč/m2 
a dále id. ½ pozemku parc. 
č. 4955/262 – lesní poze-
mek o výměře 384 m2, parc. 
č. 4955/263 – lesní poze-
mek o výměře 452 m2, parc. 
č. 4956/2 – lesní pozemek 
o výměře 679 m2 a parc. 
č. 4956/4 – lesním2pozemek 
o výměře 310 m2 za kupní 
cenu 50,--Kč/m2 od pana xy

neschválilo:
 vypuštění změny č. 6.02 

ze zadání změny č. 6 územ-
ního plánu města Vracova 
a vypracování Územní studie 
lokality Borová.

 zadání změny č.6 územ-
ního plánu města Vracova 
jako celku

 zveřejnění záměru smě-
ny  pozemků parc.č. 2347 – 
ostatní plocha o výměře 2174 
m2 ve vlastnictví Města Vra-
cova a parc.č. 17 – zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 
1011 m2 s domem čp. 43 ve 
vlastnictví Šroubárna Ždáni-
ce a.s. na návrh společnosti 
Šroubárna Ždánice a.s.

uložilo:
 starostovi města Vracova 

zřízení pracovní komise za 
účasti obou zainteresovaných 
stran k dořešení problemati-
ky výstavby v ulici Borová 
s výsledkem do konce května 
2012.
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Výpis ze zasedání  rady  města, 
která ve dnech  29.3.2012 do 
15.6.2012 zasedala 7x 
Mimo jiné projednala:
schválila:

 použití části výtěžku 
z výherních hracích přístrojů 
za rok 2011 ve výši 53.505 Kč 
na veřejně prospěšné účely 
v oblasti tělovýchovy a sportu

 podání přihlášky do Gran-
tového řízení o příspěvek 
z „Fondu Asekol“ na projekt 
Zabezpečení sběrného dvora 
Vracov kamerovým systémem

 kalkulaci hostinské činnos-
ti MZŠ Vracov 

 v souladu s ustanovením 
§ 102 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), v platném 
znění, v souladu s ustano-
vením § 166 odst. 2 zákona 
č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším 
odborném a jiném vzdělává-
ní (školský zákon), v platném 
znění, v souladu s vyhláškou 
č. 54/2005 Sb., o náležitostech 
konkursního řízení a kon-
kursních komisí, a v souladu 
s usnesením Rady města Vra-
cova  č. 5 ze dne 15.3.2012: 
a) jmenuje konkursní komisi k 
provedení konkursního řízení 
na obsazení pracovního místa 
ředitele/ředitelky Masarykovy 
základní školy Vracov, okres 
Hodonín, ve složení:
- Jaromír Repík, člen určený 

zřizovatelem – předseda
- PaedDr. Marie Lačňáková, 

člen určený zřizovatelem 
- Mgr. Eva Meluzínová, člen 

určený ředitelkou krajského 
řadu 

- Ing. Ludvík Kostelanský, 
odborník v oblasti státní 
správy ve školství, organiza-
ce a řízení 

- Mgr. Silvie Strmisková, 
pedagogický pracovník pří-
slušné příspěvkové  organi-
zace 

- PaedDr. Petr Zábranský, 
školní inspektor České škol-
ní inspekce 

- Ing. Dušan Fridrich, člen 

Zasedání rady města Vracova
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

školské rady
b) pověřuje Ing. Miroslavu 
Brhelovou funkcí tajemníka 
komise (tajemník není členem 
konkursní komise)

 uzavření smlouvy o budou-
cí smlouvě o zřízení práva 
odpovídajícího věcnému bře-
menu     spočívající v umístění 
sloupu NN, venkovního vede-
ní NN na části pozemku parc. 
2853/1 ve prospěch E.ON Dis-
tribuce, a. s za jednorázovou 
úplatu 8.750,--Kč (stavba: Vra-
cov – Nová – úprava NN Kuři-
na)

 uzavření smlouvy o mož-
nosti provést stavbu na pozem-
ku města parc. č. 3114/1 s paní 
xy – provedení stavby zpevně-
né plochy ze zatravňovací beto-
nové dlažby (pro parkování 
1 vozidla) k rodinnému domu 
na pozemku parc. č. 2575 v ul. 
Lipinská obci a k. ú. Vracov

 zahájení výběrového  řízení 
na veřejnou zakázku „Rekon-
strukce sociálního zařízení 
MZŠ Vracov“  a schvaluje 
seznam zájemců, kterým bude 
zaslána výzva k podání nabíd-
ky 

 zahájení výběrového  řízení 
na veřejnou zakázku „Odstav-
ný záliv u MZŠ Vracov“  
a schvaluje seznam zájemců, 
kterým bude zaslána výzva 
k podání nabídky                    

 poskytnutí příspěvku Sva-
zu tělesně postižených ČR, o.s., 
MO Vracov ve výši 4.000 Kč na 
rehabilitační pobyt v léčebném 
zařízení

 poskytnutí příspěvku radi-
oamatérskému kroužku při 
DDM Vracov  ve výši    3.000 
Kč na tisk nových QSL lístků 
s reklamou Města Vracova

 poskytnutí příspěvku 
Domu dětí a mládeže Vracov 
ve výši 5.000 Kč na propaga-
ci letošní akce VRKOT spolu 
s oslavou 30. výročí vzniku

 poskytnutí příspěvku FC 
Vracov ve výši 20.000 kč na 
uspořádání fotbalových turna-
jů ve dnech 16.6., 17.6., 23.6. 

a 30.6.2012 u příležitosti 80. 
výročí založení  

 smlouvu o možnosti pro-
vést stavbu na pozemku města 
parc. č. 2041/8 s Bc. xy – pro-
vedení stavby kanalizační, 
vodovodní přípojky a NN pří-
pojky a stavbu sjezdu (zpevně-
né plochy z betonové dlažby) k 
plánované novostavbě rodin-
ného domu na pozemku parc. 
č. 2010/2 v obci a k. ú. Vracov 

 smlouvu o možnosti pro-
vést stavbu na pozemku měs-
ta parc. č. 314/28 s panem 
xy – provedení stavby sjezdu 
(zpevněné plochy z betonové 
dlažby) k rodinnému domu na 
pozemku parc. č. 57  

 úpravu platu  vedoucímu 
příspěvkové organizace VPS 
Vracov a vedoucí organizační 
složky MKK Vracov v souladu 
s nařízením vlády č. 564/2006 
Sb., o platových poměrech 
zaměstnanců ve veřejných 
službách a správě, ve znění 
pozdějších předpisů, dle před-
loženého návrhu

 poskytnutí příspěvku Mys-
liveckému sdružení Dúbrava,  
o.s., Vracov ve výši 10.000  Kč 
na opravu objektu klubovny v 
areálu myslivny v ul. J.Husa čp. 
1537

 stání osobních automobilů 
ve dvorním traktu Masaryko-
vy základní školy Vracov a ve 
dvorním traktu Základní umě-
lecké školy Vracov  po dobu 
konání Celostátní výstavy vín s 
mezinárodní účastí Vracov  ve 
dnech 19.5.2012 a 20.5.2012, a 
to za úplatu 30,- Kč na 1 den a 
za 1 osobní automobil

 pronájem nebytového pro-
storu bufetu  na koupališti Vra-
cov ul. Skoronská pro provozo-
vání občerstvení v letní sezóně 
2012 fi rmě Bačík s.r.o.           

 smlouvu o možnosti pro-
vést stavbu na pozemku města 
parc. č. 3276/1 s manžely xy 
– provedení stavby  vodovodní 
přípojky k rodinnému domu  
na pozemku parc. č. 3232  

 uzavření smlouvy o zřízení 
práva odpovídajícího věcnému 

břemenu spočívající v umís-
tění 3 ks nových betonových 
sloupů a venkovního vedení 
NN na částech pozemků parc. 
č. 2041/6, 2041/8 a 2108 dle 
geometrického plánu č. 2021-
477/2011 ve prospěch E.ON 
Distribuce, a.s. za jednorázo-
vou úplatu 15.000 Kč (stav-
ba: „Vracov, Tyršova, obnova 
NN“)

 uzavření smlouvy o budou-
cí smlouvě o zřízení věcného 
břemene spočívající v umístění 
kabelu NN na části pozemku 
parc. č. 2108 v obci a k. ú. Vra-
cov za jednorázovou úplatu ve 
výši 18.000 Kč (stavba: „Vra-
cov, příp. k NN, Girčáková“)

 zvýšení příspěvku DDM na 
akci VRKOT o 5.000,- Kč

 Ing. arch. Navrkala jako 
zhotovitele územní studie 
lokality Z 4.1 „Olšíčka“ 

 uzavření smlouvy o poskyt-
nutí dotace z rozpočtu Jihomo-
ravského kraje ve výši 300.000 
Kč na snížení energetické 
náročnosti sportovní haly ve 
Vracově

 zahájení výběrového  řízení 
na veřejnou zakázku „Městský 
informační systém – značení 
ulic ve Vracově“  a schvaluje 
seznam zájemců, kterým bude 
zaslána výzva k podání nabíd-
ky

 změnu závazných ukazatelů 
rozpočtu na rok 2012 příspěv-
kových organizací zřízených 
městem Vracov a to čerpání 
investičního fondu Mateřské 
školy Vracov  na nákup kombi-
novaného sporáku a elektrické 
pánve   a uvolnění 59.000 Kč 
na posílení investičního fondu 
VPS pro nákup podlahového 
mycího stroje pro sportovní 
halu

 udělení děkovného listu 
a věcného daru  ve výši 500 
Kč z fondu rady (celkem 2.000 
Kč) žákyním Základní umě-
lecké školy Vracov Kateřině 
Harnošové, Petře Martinkové, 
Pavlíně Varmužové a Gabri-
ele Moravčíkové za úspěšnou 
účast v ústředním kole Národ-
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ní soutěže ZUŠ – hra na lidové 
nástroje

 výplatu odměny dle směr-
nice z mzdových prostředků 
ZUŠ ředitelce ZUŠ Mgr. art. 
Martině Krigovské za mimo-
řádný pedagogický úspěch, 
kdy její žákyně v ústředním 
kole Národní soutěže hudební-
ho oboru ZUŠ ve hře na lidové 
nástroje získaly tři první místa 
a jedno druhé 

 výsledek provedeného 
výběrového řízení na zhotovi-
tele stavby „Rekonstrukce soci-
álního zařízení MZŠ Vracov“ 
s tím, že nejvýhodnější nabíd-
ku předložila fi rma Stavební 
společnost Kněždub s.r.o. s 
nabídkovou cenou 977.802 Kč

 výsledek provedeného 
výběrového řízení na zhoto-
vitele stavby „Odstavný záliv 
u MZŠ Vracov“ s tím, že nej-
výhodnější nabídku předložila 
fi rma STRABAG a.s. s nabíd-
kovou cenou 778.056 Kč

 zahájení výběrového řízení 
na veřejnou zakázku „Dovyba-
vení Města Vracov lesnickou 
technikou“ a schvaluje seznam 
zájemců, kterým bude zaslána 
výzva k podání nabídky

 zahájení výběrového řízení 
na veřejnou zakázku „Rekon-
strukce sportoviště u MZŠ 
Vracov, dokumentace pro sta-
vební povolení“ s termínem 
dokončení do 30.9.2012 pro 
podání žádosti  o dotaci

 darovací smlouvu č. 
2012038 z fondu ASEKOL 
ve výši 49.000 Kč pro projekt 
„Zabezpečení sběrného dvo-
ra Vracov kamerovým systé-
mem“  

 smlouvu o možnosti pro-
vést stavbu na pozemku města 
parc. č. 2422/1 s Ing. xy – pro-
vedení stavby přípojky plynu 
k rodinnému domu na pozem-
ku parc. č. 2421 v ul. Strážnic-
ká 

 smlouvu o možnosti pro-
vést stavbu na pozemku města 
parc. č. 2422/1 s manžely xy 
– provedení stavby kanalizač-
ní, vodovodní a NN přípojky  
a stavby sjezdu (zpevněné plo-
chy ze zámkové dlažby) k plá-
nované novostavbě rodinné-
ho domu na pozemcích parc. 

č. 2665 a 2667 v ul. Strážnická 
a to za jednorázovou úhradu 
1250 Kč,  s povolením částeč-
ného překopu vozovky v ul. 
Strážnická pro možnost vybu-
dování  kanalizační přípojky 
s podmínkou, že manželé xy 
vybudují parkovací stání na 
vlastním pozemku

 smlouvu o možnosti pro-
vést stavbu na pozemku měs-
ta parc. č. 3605/3 s paní xy 
– provedení stavby vodovodní 
a kanalizační přípojky a stav-
bu sjezdu (zpevněné plochy) 
k plánované novostavbě rodin-
ného domu na pozemcích 
parc. č. 3582/1 a 3585/1 v ul. 
Lomená s tím, že Město Vra-
cov požaduje provést napo-
jení na kanalizaci prostřed-
nictvím některé z vysazených 
odboček buď před pozemkem 
parc. č. 3579/2 nebo 3587/2. 
Na odbočce bude provedena 
revizní šachta, do které bude 
napojen RD žadatelky a bude 
umožněno připojení druhého 
potencionálního domu, před 
kterým se odbočka nachází. 
Uvedené řešení bude posou-
zeno v projektové dokumen-
taci

 Rada obce v souladu 
s ustanovením § 102 odst. 
2 písm. b) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), 
v platném znění, a v souladu 
s ustanovením § 166 odst. 
2 zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, 
středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání (škol-
ský zákon), v platném znění, 
s odvoláním na provedené 
konkursní řízení a doporuče-
ní konkursní komise   
jmenuje pana Mgr. Zdeňka 
Hlavsu na pracovní místo 
ředitele příspěvkové organi-
zace Masarykovy základní 
školy Vracov, Komenského 
950, Vracov, okr. Hodonín 
s účinností od  1.8.2012.

neschválila:
 změnu závazných uka-

zatelů rozpočtu na rok 2012 
příspěvkových organizací zří-
zených městem a to použití 
investičního fondu MZŠ Vra-
cov ve výši 46.000 Kč na výro-

bu přístřešku pro kola
 zveřejnění záměru prodeje 

části pozemku parc. č. 2266/1 
vedle RD čp. 1365 v ul. Řadová 
za účelem zřízení parkovacího 
místa pro nákladní automobil

 zveřejnění záměru prodeje 
části pozemku parc. č. 18 za  
rodinným domem čp. 39 v ul. 
Mlýnská

souhlasila:
 s povolením částečného 

překopu vozovky v ul. P. Bez-
ruče pro možnost vybudová-
ní kanalizační a vodovodní 
přípojky k novostavbě RD na 
pozemku  parc.č. 1863/1 za 
podmínky, že veškeré práce 
v komunikaci budou prove-
deny na náklady žadatelů xy 
provozovnou VPS Vracov 

 s povolením částečného 
překopu vozovky v ul. Lipin-
ská pro možnost vybudo-
vání  kanalizační přípojky 
k novostavbě RD na pozemku  
parc.č. 2827/5 za podmínky, 
že veškeré práce v komunikaci 
budou provedeny na náklady 
žadatelů xy provozovnou VPS 
Vracov 

 s provedením zateplení 
štítové zdi stavby na hranici 
pozemku parc.č. 524 majitele 
xy a to v tl. 10 cm nad poze-
mek parc.č. 522 ve vlastnictví 
Města Vracova v ul. Záhu-
menská 

 se zveřejněním pronájmu 
domu čp. 232 v ul. Záhu-
menská (vracovská jizba II.)
s pozemky parc.č. 524 zastavě-
ná plocha a nádvoří o výměře 
130 m2 a parc.č. 525 zahrada 
o výměře 78 m2

 s uzavřením dohody 
o poskytnutí neinvestič-
ní dotace z rozpočtu Města 
Hodonína ve výši 433.000 Kč 
na zabezpečení provozu měst-
ské knihovny

 se zvýšením příspěvku 
VPS Vracov o 4.480 Kč  a sou-
časně se snížením příspěvku v 
kap. 716 MKK  údržba o 3.630 
Kč , v kap. 728 pečovatelská 
služba o 850 Kč 

 se změnou využití stávají-
cího objektu autoopravny v ul. 
Nádražní na parc.č. 1139/17, 
1139/18, 1139/19, 1139/20, 

1139/21, 1137/3, 1137/4 
a 1139/2 v k.ú. Vracov na nové 
využití „Autoopravna, karosár-
na a autovrakoviště“ investora 
Slovácké autocentrum s.r.o., 
Vracov ul. Nádražní 982

 s návrhem řešení přístřešku 
Informačního centra Vracov 
zpracovaného Ing. arch. Navr-
kalem

 s konáním sportovní akce 
XIX. Potulný žufan ve dnech 
25. – 27.5.2012 v lokalitě Olšíč-
ka a současně povoluje vjezd 
vozidel účastníků do areálu 
z ulice Olšíčská 

 se zpevněním části pozem-
ku parc.č. 3422 v ul. Drahy 
před domem čp. 771 pro zří-
zení výstavní plochy prodáva-
ných automobilů společnosti 
SyntaR s.r.o. za předpokladu, 
že zpevnění bude provedeno 
zatravňovacími dlaždicemi 
podle schválené projektové 
dokumentace v šířce 1,5 m 
od hranice pozemku parc.
č. 3422 

 se zvýšením příspěv-
ku VPS Vracov o 57.820 Kč 
a současně se snížením výda-
jů v kap. 716 MKK  údržba 
o 2.170 Kč a v kap. 740 výdaje 
upřesněné v průběhu roku o 
55.650 Kč,  z toho 17.120 Kč 
nákup odpadkových košů na 
psí exkrementy, 22.350 Kč 
nové posezení v Barákách 
a 16.180 Kč na odstranění 
čistírny odpadních vod 
u MZŠ Vracov

 s podáním žádosti 
o poskytnutí podpory 
z OPŽP, výzva č. 37, název 
projektu „Studie provedi-
telnosti k realizaci přírodě 
blízkých protipovodňových 
a protierozních opatření ve 
městě Vracov“

 s poskytnutím příspěvku 
ve výši 16.000 Kč FC Vracov 
a 25.000 Kč TJ Sokol Vracov 
z celkové částky 41.000 Kč 
z výtěžku loterijních her

 s předložením návrhu na 
udělení pamětního listu panu 
Oldřichu Rokytovi, a to za 
celoživotní přínos ve výtvar-
ném umění a propagaci Vraco-
va

nesouhlasila:
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 s umístěním  venkovního  posezení (4 
stoly a 8 lavic)  před provozovnou Bufet 
na ulici Okružní čp. 1225

uložila:
starostovi města:

 prověřit kalkulaci na odvádění srážko-
vých vod v ulici Průmyslová a projednat 
s odběrateli nově navrženou cenu 25 Kč/
m3 

 podat odvolání proti rozsudku Okres-
ního soudu v Hodoníně ve věci duplicit-
ního vlastnictví pozemku parc.č. 1354/29 
a 1354/33 v k.ú. Vracov
tajemnici městského úřadu:

 požádat kulturní komisi o stanovisko 
k udělení pamětního listu vracovskému 
rodáku, panu Oldřichu Rokytovi

Zpracovala:
Ing. Miroslava Brhelová,

Hospodaření města Vracova 

za rok 2011

Příjmy
Vlastní
 - daňové příjmy 38.303.400
 - nedaňové příjmy 4.275.900
 - kapitálové příjmy 205.800
Dotace
- školství 656.500
 - státní správa  2.325.000
 - provoz knihovny 433.000
 - stavební úpravy MZŠ 6.897.400
 - MZŠ – Třídím, třídíš. 50.000
 - Vracovský ryzlink /vybavení MKK/ 41.000
 - hasiči zásahy 5.600
 - EU školám 678.700
 - sčítání lidu 24.500
 - dotace soc. fondu 210.000
Příjmy celkem 54.106.800

Výdaje 
Kap. 709 - les 65.600
714 - školství
  - příspěvek MŠ + ŠJ na provoz 775.000
  - příspěvek MZŠ + ŠJ na provoz 3.128.700
  - příspěvek ZUŠ na provoz 654.500
celkem 4.558.200
 716 - kultura, sport
  - MKK, kino, knihovna, infocentrum 1.922.700
  - SOZ, rozhlas, zpravodaj 196.500
  - kniha Kroje Kyjovska 79.200
  - příspěvek FC na provoz a správce 420.000
  - příspěvek TJ Sokol na kuželnu 60.000
  - příspěvek souborům, spolkům 93.400
celkem 2.771.800
719 - správa 
  - správní výdaje 10.995.300
  - hasiči 104.000
celkem 11.099.300
728 - pečovatelská služba
  - DPS energie, opravy 750.600
  - příspěvek Charitě Kyjov 800.000
celkem 1.550.600

739 - komunální služby
  - příspěvek Eltodo 968.800
  - příspěvek VPS 7.498.000
  - žádost o dotaci - bioodpad 96.000 
  - odvoz PDO Ekor 3.278.000
  - nebytové hospodářství 457.200
  - bytové hospodářství 155.000
  - splátky štěpkovače 78.200
  - rekonstrukce strojovny koupaliště 1.646.300
celkem 14.177.500

Kapitálové výdaje
  - stavební úpravy MZŠ 10.704.000
  - dětské hřiště koupaliště 228.000
  - kanalizace prům. zóna 1.656.200
  - výkup pozemků 11.400 
celkem 12.599.600
splátky úvěrů 4.677.200
úroky z úvěrů 237.000
Výdaje celkem 51.736.800

Parkování ve 
městě

Ing. Miroslava Brhelová,
tajemnice MěÚ ve Vracově

Město Vracov připravilo „Návod – 
kuchařku“ pro občany, kteří nema-
jí možnost parkování vozidel na 
vlastním pozemku a chtějí požádat 
Město Vracov o povolení k vybu-
dování odstavné plochy – stání na 
veřejném prostranství.
Tato kuchařka sestává z:
Obecného návodu k projednání 
zpevněných ploch na veřejném 
prostranství dle stavebního zákona
Vzory k vyplnění:
• Oznámení o záměru v území 

k vydání územního souhlasu
• Žádosti o uzavření smlouvy 

o možnosti provést stavbu na 
pozemku ve vlastnictví města

• Nákresu odstavné plochy 
v katastrální mapě

Kuchařka je umístěna na stránkách 
města www.mestovracov.cz, v tiště-
né podobě ji obdržíte na městském 
úřadě.
Další vzory jsou uveřejněny na 
portále Ministerstva pro místní 
rozvoj www.mmr.cz .
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Stav veřejného pořádku ve Vracově
Bc. Vojtěch Pekař, vedoucí odboru hospodářskosprávního

Z důvodu přetrvávají-
cích  a mnohdy i narůstají-
cích problémů souvisejících 
s veřejným pořádkem 
v našem městě připojujeme 
malé zamyšlení nad jeho sou-
časným stavem.  

První okruh problémů, 
který sužuje naše město je 
vandalismus, a to jak ve for-
mě tzv. „sprejerství“, tak 
i v podobě „běžného“ poško-
zování a ničení cizího majet-
ku. Vandalismus se v nebý-
valé podobě naplno projevil 
v posledních dnech. Byla roz-
bita okna ve dvorním trak-
tu bývalé základní školy na 
náměstí Míru, kde dnes síd-
lí Základní umělecká škola 
Vracov. V současné době se 
vyčísluje způsobená škoda a 
pokud dosáhne částky vyšší 
5.000 Kč, nebude se jednat o 
pouhý přestupek, kde hrozí 
pachateli sankce spočívající 
v uložení pokuty až do výše 
15.000 Kč, nýbrž o trestný čin 
poškození cizí věci dle § 228 
odst. 1 zákona č. 40/2009 Sb., 
trestní zákoník, ve znění poz-
dějších předpisů, a pachatel 
může být potrestán i trestem 
odnětí svobody (Kdo zničí, 
poškodí nebo učiní neupo-
třebitelnou cizí věc, a   ško-
du nikoli nepatrnou, bude 
potrestán odnětím svobody 
až na jeden rok, zákazem čin-
nosti nebo propadnutím věci 
nebo jiné majetkové hodno-
ty). V této souvislosti upo-
zorňujeme i na množící se 
projevy tzv. „sprejerství“. Jeli-
kož toto jednání bylo zákono-
dárcem již před lety shledáno 
natolik společensky nebez-
pečné, že bylo zařazeno do 
katalogu trestných činů, a to 
bez ohledu na výši způsobené 
škody, kdy pro trestní stíhání 
postačuje způsobit škodu ve 
výši např. pouhé jedné stoko-
runy. V tomto případě bude 
pachatel stíhán pro trestný 
čin dle § 228 odst. 2 trestní-
ho zákoníku, a taktéž může 
být potrestán i trestem odnětí 
svobody (Kdo poškodí cizí 
věc tím, že ji postříká, poma-
luje či popíše barvou nebo 

jinou látkou a způsobí tak na 
cizím majetku škodu, bude 
potrestán odnětím svobody 
až na jeden rok, zákazem čin-
nosti nebo propadnutím věci 
nebo jiné majetkové hodno-
ty). Pachatel, který se dopus-
tí trestného činu poškození 
cizí věci, je rovněž povinen 
uhradit majiteli způsobenou 
škodu, a to dobrovolně nebo 
na základě rozhodnutí sou-
du, buď již v rámci adhezní-
ho trestního soudního řízení 
nebo v samostatném civilní 
soudním řízení. Totéž platí 
obdobně i v případě spáchá-
ní přestupku proti majetku. 
V minulých letech byli na 
základě důsledné a systema-
tické práce policejních orgá-
nů odhaleni mladiství pacha-
telé zmiňovaného trestného 
činu „sprejerství“ páchaného 
ve Vracově a tito „mnoh-
dy obdivovaní hrdinové“ se 
v přípravném řízení trestním 
jako mávnutím proutku pro-
měnili v ustrašené kluky, kteří 
ochotně a za vydatné pomoci 
svých rodičů odčiňovali své 
skutky (natírání vrat apod.) 
a hradili vzniklé škody. Na 
tomto místě apelujeme na 
rodiče, aby si všímali akti-
vit svých dětí, jelikož jejich 
potomci touto „klukovinou“ 
mohou velmi lehce sklouz-
nout do problémů, a to 
i fi nančních. Před lety jsem 
byl osobně přítomen soud-
nímu jednání u Okresního 
soudu v Hodoníně, při němž 
byl jeden mladý hodonínský 
sprejer odsouzen k trestu 
odnětí svobody, byť s podmí-
nečným odkladem, a součas-
ně mu bylo soudem uloženo 
nahradit poškozeným způso-
benou škodu, která dosahova-
la téměř 100.000 Kč. Následné 
exekuční srážky pak dosaho-
valy poloviny jeho mzdy. Jis-
tě uznáte, že zápis v rejstříku 
trestů není skvělou vizitkou 
a rozhodně neusnadňuje start 
do života.

Další oblastí, která musí 
trápit každého obyvatele 
našeho města, jsou případy 
divokých skládek, a to jakého-

koliv myslitelného materiálu. 
Vedení města na tuto skuteč-
nost několikrát upozorňova-
lo ve vysílání kabelové televi-
ze. Pro oživení připomínáme 
sankce za tuto protiprávní 
činnost. Ten kdo neopráv-
něně založí skládku nebo 
odkládá odpadky nebo odpa-
dy mimo vyhrazená místa 
se dopouští přestupku podle 
§ 47 odst. 1 písm. h) zákona 
č. 200/1990 Sb., o přestupcích, 
ve znění pozdějších předpisů, 
za což mu může být uložena 
pokuta až do výše 50.000 Kč. 
Pokud někdo nedovoleným 
způsobem nakládá se staveb-
ním odpadem (např. přebírá 
ho do svého vlastnictví, sou-
střeďuje ho a nakládá s ním 
na k tomu neurčených mís-
tech), dopouští se přestupku 
podle § 69 odst. 2 zákona č. 
185/2001 Sb., o odpadech 
a o změně některých dalších 
zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů, za což může být 
této fyzické osobě uložena 
Inspekcí životního prostředí 
pokuta až do výše 1 milión 
Kč! Upozorňujeme, že sank-
ce může být uložena i osobě, 
která „zakládá skládku“ na 
pozemcích, které vlastní. Aby 
bylo nade vší pochybnost zřej-
mé, že vedení města to myslí 
s pořádkem v našem městě 
vážně, byly již nejkřiklavěj-
ší případy zdokumentovány 
a oznámeny k projednání, a to 
dle povahy věci odboru orga-
nizačnímu a právnímu nebo 
odboru životního prostředí 
Městského úřadu Kyjov, jako 
příslušnému správnímu orgá-
nu.

Dalším velkým tématem 
se stává parkovaní v uli-
cích našeho města, přesněji 
řečeno stání na pozemních 
komunikacích města, při 
kterém nejsou respektována 
příslušná ustanovení zákona 
č. 361/2000 Sb., o provozu 
na pozemních komunikacích 
a o změnách některých záko-
nů (zákon o silničním provo-
zu), ve znění pozdějších před-
pisů. V § 25 odst. 3 citovaného 
zákona je striktně stanoveno, 

že: „Při stání musí zůstat vol-
ný alespoň jeden jízdní pruh 
široký nejméně 3 m pro každý 
směr jízdy.“ To znamená, že 
při stání (parkování) musí být 
v obousměrné ulici zachován 
volný průjezdný prostor mezi 
stojícím vozidlem a okrajem 
komunikace (obrubníkem), 
a to v šíři min. 6 metrů, což 
je z hlediska stavebně tech-
nického uspořádání našich 
místních komunikací prak-
ticky nerealizovatelné! Uve-
dené ustanovení zákona 
o silničním provozu je někte-
rými nezodpovědnými řidi-
či neustále porušováno, což 
zejména v zimním období 
ztěžuje údržbu komunika-
cí ve Vracově. Upozorňu-
jeme, že nesprávné stání 
vozidel naplňuje skutkovou 
podstatu přestupku a podle 
§ 125c odst. 6 písm. a) záko-
na o silničním provozu může 
být jako protiprávní jednání 
sankciováno v blokovém říze-
ní pokutou až do výše 2.000 
Kč, nebo může být projedná-
no ve správním řízení Měst-
ským úřadem Kyjov, odbo-
rem správních a dopravních 
agend, který je pak oprávněn 
podle § 125c odst. 4 písm. f) 
zákona o silničním provo-
zu uložit pokutu v rozsahu 
1.500 – 2.500 Kč a povinnost 
uhradit náklady řízení ve 
výši 1.000 Kč. Upozornění 
na nesprávné stání vozidel 
a důsledky tohoto jednání 
bylo na jaře tohoto roku zve-
řejňováno ve vysílání kabelo-
vé televize. Ti, kteří na upo-
zornění nereagovali a neustále 
toto pravidlo silničního pro-
vozu systematicky porušují, 
mohou v brzké době očekávat 
z odboru dopravních a správ-
ních agend Městského úřadu 
Kyjov doporučené obálky 
s barevným pruhem, jeli-
kož policií bylo v první vlně 
zdokumentováno a oznáme-
no Městskému úřadu Kyjov 
k projednání několik nejzá-
važnějších prohřešků, včetně 
stání vozidel v protisměru. 
Ostatní případy budou násle-
dovat.
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Účtárna MěÚ Vracov 
informuje: 

 úhrady poplatků 
v r. 2012   

Vybírané poplatky
Poplatek za domovní odpad

Výše poplatku je 450,- Kč na osobu a rok. Platí se dle 
místa trvalého pobytu. Město Vracov má své obecně závazné 
vyhlášce osvobozeny děti do tří let – platí až následující rok 
poté, co dosáhly věku tří let. Dále jsou osvobozeny osoby, 
které se zdržují dlouhodobě v zahraničí. U těchto osob je 
potřeba, aby někdo z příbuzných přišel sepsat do účtárny 
MěÚ jednoduchý protokol a na jeho základě je pak dotyčná 
osoba od poplatku osvobozena. Poloviční částku platí stu-
denti, kteří jsou ubytováni mimo Vracov a předloží potvrze-
ní o studiu a ubytování. Dle vyhlášky je doba splatnosti do 
30.9. Do této doby je možno zaplatit poplatek buď jednorá-
zově v plné výši a nebo si ho rozdělit na poloviny. 

Poplatek ze psa

Poplatek činí 250,- Kč za jednoho psa. Povinností maji-
tele je přihlásit psa, jakmile dosáhne stáří tří měsíců, a v pří-
padě, že psa již nemá, ho zase odhlásit. Termín splatnosti 
u tohoto poplatku je stejný jako u domovního odpadu, ale 
platí se jednorázově. Majitel dostane známku pro psa, na kte-
ré je uveden Vracov a číslo domu majitele. Tuto známku má 
pes nosit na obojku. Nyní při úhradě poplatku jsou vydávány 
i sáčky na psí exkrementy, aby mohli majitelé při vycházkách 
po nich uklidit. 

Poplatky můžete zaplatit v hotovosti v účtárně MěÚ, a to 
v tyto dny:

Po:  7.00 – 11.00 a 12.00 – 15.30 
Út:  neúřední den 
St:  7.00 – 11.00 a 12.00 – 15.30
Čt:  7.00 – 11.00 a 12.00 – 17.00
Pá:  7.00 – 11.00 a 12.00 – 14.00

Platit můžete i bezhotovostně na náš účet č. 19-
1427671/0100, jako var. symbol uvádějte č. domu. Vaše pří-
padné dotazy zodpovíme na tel. č. 518628183. 

Děkujeme Vám, že přijdete zaplatit všechny poplatky včas.
Ludmila Niklová

Tolik zamyšlení nad aktu-
álními problémy veřejného 
pořádku ve Vracově, čímž 
ovšem není téma zdaleka 
vyčerpáno. Dlouze by se dalo 
psát o vandalismu v „Boříč-
ku“ nebo v prostoru mezi 
kuželnou a bývalou základ-
ní školou na náměstí Míru, 
jakož i v jiných částech Vra-

cova, kde se schází vracovská 
mládež ke svým aktivitám, 
které nejsou zcela nevinnými 
hrami. Problémové lokality 
jsou pravidelně monitorovány 
nejen obecní policií a jakáko-
liv protiprávní činnost bude 
nekompromisně postihová-
na. K odstranění zmíněného 
neurotického bodu u kuželny 

by mohla přispět i plánovaná 
revitalizace daného prostoru 
v souvislosti s plánovaným 
malým náměstím. 

Věřte, že cílem vedení 
města není represe, ale snaha 
o zajištění příjemného pro-
středí v našem městě, jak pro 
jeho obyvatele, tak i pro jeho 
návštěvníky, a výše uvedená 

upozornění jsou chápána spíše 
jako jedna ze složek preventiv-
ních opatření. Žádáme všech-
ny, aby se zamysleli nad výše 
popsanými negativními jevy, 
nebyli lhostejni ke svému okolí 
a byli ochotni protiprávní jed-
nání nejen oznámit, ale i svě-
decky podložit ve správním, 
příp. i v soudním řízení. 

Informace pro zájemce 

o Charitní pečovatelskou službu 

Vracov

Našim posláním je…
podpora lidem v nepříznivé životní situaci (lidé, kteří potře-
bují pomoc druhé osoby k zajištění základních životních 
potřeb) a přejí si setrvat ve svém přirozeném prostředí domo-
va a Domu s pečovatelskou službou.

O co usilujeme…
Zajišťujeme péči pro potřebné občany a jejich setrvání ve svém 
vlastním sociálním prostředí – doma a v bytech v Domě s pečo-
vatelskou službou co nejdéle a tím i zajištění lepšího prožívání 
(fyzicky i psychicky) stáří a nemoci, dále zachovat jejich vlastní 
životní styl, na který jsou zvyklí, a který jim vyhovuje,
• podporujeme a pomáháme uživatelům služeb ve všech 

oblastech životních aktivit, které pro změněný zdravot-
ní stav nemůžou krátkodobě či dlouhodobě vykonávat 
(pomoc a podpora k samostatnosti, soběstačnosti),

• usilujeme a podporujeme uživatele k samostatnému roz-
hodování o vlastním životě,

• podporujeme uživatele k aktivitě v co největší možné 
míře.

Kde a kdy působíme…
Charitní pečovatelská služba ve Vracově je terénní a ambu-
lantní služba, která působí ve městě Vracov od září 1996. Naše 
služba je otevřena pro veřejnost a uživatele každý pracovní 
den od 6:30 do 15:00. Po dohodě s uživatelem je možnost 
poskytovat služby i ve večerních hodinách.

Komu je naše služba určena…
Poskytujeme sociální služby všem potřebným občanům: 
• osoby se sníženou soběstačností z důvodu věku - senioři
• osoby s chronickým onemocněním
• osoby se zdravotním postižením

Uživatelé Charitní pečovatelské služby jsou senioři a lidé se 
zdravotním postižením, kteří potřebují podporu druhé osoby 
k zajištění svých základních životních potřeb a duchovních 
potřeb ve svém známém sociálním prostředí. Přitom se jed-
ná o uživatele, kteří chtějí zůstat doma, co nejdéle je to mož-
né a nepřejí si dožít svůj život v pobytovém zařízení sociálních 
služeb. Služby se poskytují podle zdravotního stavu. Pomoci 
můžeme i dlouhodobě ležícím ve  spolupráci s jejich  rodinou 
nebo charitními pracovníky (pomoc při osobní hygieně, dopo-
moc při podání jídla, polohování na lůžku aj.

Kontakt: Marcela Repíková, Luční 1590, 696 42 Vracov
telefon 518 628 324, mobil 774 409 348,
e-mail: chps.vracov@kyjov.charita.cz
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Prezentace Informačního centra města Vracova 
na Dni lidových řemesel v Moravské Nové Vsi

Den lidových řemesel se 
koná každoročně na náměstí 
v Moravské Nové Vsi v první 
májový den. Díky spřátele-
nému informačnímu centru 
z Kyjova se letos na této folk-
lorní akci mohlo prezentovat i 
naše infocentrum.

1. květen patří již tradič-
ně této bohatě navštívené 
akci plné barevného folklóru, 
lidového řemesla, regionál-
ních specialit a výborného 
vína místních vinařů. Letošní 
ročník byl obohacen o pre-
zentaci regionu Podluží a jako 
host se zde představili město 
Kyjov, Vracov a mikroregion 
Nový Dvůr, jehož folklórní 

soubory byly bohatě zastou-
peny i v programu. Dopo-
ledne vystoupily např. dětské 
folklorní soubory Jatelinečka 
a Jatelinka z Moravské Nové 
Vsi, Žižkovjánek z Morav-
ského Žižkova, Pomněnka 
z Tvrdonic, Kyjovánek z Kyjo- 
va nebo děti z pražského 
kolektivu Rosenka.

V odpoledním programu 
se nejdříve představily míst-
ní mažoretky Neonky, pak 
vystoupili Mužáci z Morav-
ské Nové Vsi, folklorní sou-
bor Pohárek nebo country 
taneční skupina Lednický 
ranč. Pozvání přijal i folklorní 
soubor Vracovjan z Vracova 

aj. Milovníky folklóru určitě 
potěšilo odpolední vystoupe-
ní souboru Kunovjan z Uher-
ského Hradiště a Ekonom 
z Bratislavy. Večerní hudební 
program zpestřil Jiří Zonyga 
a Xindl X. Kromě zmíněných 
souborů mohli návštěvníci 
obdivovat výstavu fotografi í 
Radka Buka a výstavu zájmo-
vých kroužků ZŠ. Po celou 
dobu konání akce měli navíc 
návštěvníci možnost ochutnat 
vína neoveských vinařů.

Informační centrum měs-
ta Vracova a umělecký řezbář 
p. Pavel Kozumplík měli k dis-
pozici svůj vlastní stánek, kde 
jsme návštěvníkům nabízeli 

propagační materiály města 
a blízkého okolí (mapy, brožu-
ry, průvodci apod.) a prodá-
vali výrobky ze dřeva. Vedle 
našeho stánku se prezentova-
lo město Kyjov – informační 
centrum a mikroregion Nový 
Dvůr (vyškrabované kraslice 
p. Marie Jakubíčkové z Vace-
novic, členky Asociace lido-
vých malířů a malířek).

Den lidových řemesel 
v Moravské Nové Vsi byl vel-
mi zdařilou akcí, snad i příští 
rok budeme pozváni k účasti.

Za Informační centrum 
města Vracova

Mgr. Kateřina Gasnárková

Městská knihovna
Dana Belková

Naše knihovna se stará nejen o duchovno našich dospělých 
čtenářů, ale také o to,jak by přiměla naše mladé čtenáře ke čte-
ní.

Proto celoročně pořádáme různé akce pro děti. Koncem 
března spíme například s dětmi v knihovně. Děti by Vám urči-
tě řekly, že tato noc se jmenuje Noc s Andersenem, jelikož se 
letos uskutečnila už posedmé. Připomínáme si vždy významné 
osobnosti naší české literatury. Tentokrát to byli Božena Něm-
cová a Jiří Trnka. Podle nejznámější knihy Babička od Boženy 
Němcové děti dostaly za úkol vytvořit také svoje malé literární 
dílko, minibabičku. Úkolu se zhostily na výbornou a všechna 
dílka máme vystaveny u nás v knihovně, tak neváhejte a přijďte 
se podívat.

Koncem června chystáme slavnostní Pasování prvňáč-
ků do čtenářského řádu naší knihovny. Samozřejmě nechybí 

také besedy pro zdejší Mateřskou a Základní školu. Pravidel-
ně dětem představujeme nové knihy, které nakupujeme i pod-
le jejich podnětů. Takže doufejme, že dětských čtenářů bude 
v budoucnu jenom přibývat. A jelikož se blíží konec školního 
roku, tak bychom dětem touto cestou chtěli popřát samé jed-
ničky na vysvědčení a krásné a klidné prožití prázdnin. Ještě 
přikládáme prázdninovou půjčovní dobu:

Úterý 8.00-11.30 14.00-17.30
Čtvrtek 8.00-11.30 14.00-17.30

Pozor, letos bude naše knihovna z důvodu revize knihovní-
ho fondu uzavřena, a to od 30.7. do 17.8.2012. Provoz bude opět 
zahájen  20.8.2012. 

Děkujeme všem za pochopení.



strana 9červen 2012 Vracovský zpravodaj

Masarykova základní škola
Blíží se poslední dny školního roku a já se zamýšlím nad uply-

nulými 19 lety, které jsem strávila jako ředitelka vracovské školy.
Podle novely Školského zákona je na naší škole vyhlášen kon-

kurz a já jsem se rozhodla, že se do něho hlásit nebudu. Je potřeba 
si psychicky i fyzicky odpočinout, protože duševní zátěž ve škol-
ství je velmi vysoká a většina lidí nám už ani nezávidí dva měsíce 
prázdnin.

Mým cílem vždy bylo, aby naše škola obstála ve třetím tisíci-
letí. Myslím si, že se nám to celkem daří. Ve škole máme jazyko-
vou učebnu, 50 počítačů, všechny odborné učebny jsou vybaveny 
interaktivními tabulemi, v rámci projektu „ EU peníze školám“ se 
nám podařilo koupit moderní výukové pomůcky, žáci se učí dva 
světové jazyky, dle zájmu si vybírají volitelné předměty.

Naši žáci v prosinci pilotně ověřovali testování v 5. a 9. ročníku. 
8.6.2012 skončila třítýdenní první celoplošná generální zkouška 
ověřování výsledků žáků na úrovni 5. a 9.ročníku. Výsledky ještě 
neznáme, ale podle průběžného hodnocení jsme dopadli velmi 
dobře. V rámci testování společnosti SCIO se naše škola zařadi-
la svými nadprůměrnými výsledky mezi školy, které mají lepší 
výsledky než 70% zúčastněných škol.

Každoročně se zúčastňujeme olympiád a soutěží. Naše výsled-
ky jsou velmi dobré v konkurenci čtyřiceti škol. I přesto, že nejsme 
sportovně zaměřená škola, více než sto našich žáků se zúčastňuje 
každoročně několika sportovních soutěží.

Velmi mě potěšila aktivita sportovní komise v čele s panem 
Petrem Mezihorákem, která se snaží vybudovat na školním hřiš-
ti moderní sportoviště a možná i v budoucnu malou tělocvičnu. 
Jsem ráda, že i tento můj úkol, který jsem si naplánovala bude 
snad někdy splněn. Není v této době samozřejmé, že máme žáky 
fyzicky zdatné. Někteří jsou velmi pohodlní, slabí, otylí, s křivou 
páteří, řídkými kostmi, nemocnými cévami, plochými nohami. 
Mají nedostatek zdravého pohybu na čerstvém vzduchu – raději se 
povalují u televizorů, videí, počítačů. 

Mým cílem vždy bylo, aby naši žáci vyrostli v silné a tvůrčí osob-
nosti, aby byli důkladně připraveni pro život. Ze 31 žáků odchází 
23 studovat na střední školy s maturitou, 8 žáků na odborná uči-
liště. Naši deváťáci vypracovávají absolventské práce, které budou 
pro ně příležitostí propojit získané poznatky a klíčové kompetence. 
Cílem práce je vyhledat a zpracovat materiály k vybranému tématu, 
prezentovat svou práci, ověřit své schopnosti a dovednosti v závěru 
základního vzdělání. Během realizace je žák veden k systematické 
dlouhodobější práci, při které zkoumá využitelnost svých znalostí 
a klíčových kompetencí, a zároveň formou obhajoby práce završuje 
svou školní docházku. Věřím, že se to všem podaří.

Obhajoby budou probíhat 20. – 21. června. 
Chování našich žáků je jiné než před 20 lety. Ono je totiž jiné úpl-

ně všechno – děti, rodiče, učitelé. Říkáme, že žijeme v demokracii. 
Každý z nás si pod tímto pojmem představujeme úplně něco jiné-
ho. V současné době se často objevují děti, které již od mala dirigují 
rodiče, ti poslouchají své ratolesti na slovo. Často si ve škole stýská-
me, že rodiče nemají o školu zájem. Těch, kteří intenzívně pečují 
o budoucnost svých dětí, je stále menšina. Některým dokonce vyho-
vuje, že se dítěte na většinu dne zbaví. Velmi přibývá žáků z neúplných 
rodin. Mrzí mne, že mnozí naši „školní rodiče“ jsou velmi tolerantní 
k negativním projevům svých dětí, neboť s pojmy morálka či sluš-
nost se některé děti setkávají opravdu až ve škole.

Dle sdělení ČŠI jsme velmi dobrá škola. Jsem na to patřičně 
hrdá. Chtěla bych poděkovat všem pedagogům a provozním pra-
covníkům, kteří společně se mnou budovali dobré jméno vracov-
ské školy, protože bez kvalitního týmu by se mi to nikdy nepodaři-
lo. Dík také patří všem, kteří mi při ředitelské cestě pomáhali.

Novému řediteli/ ředitelce přeji zdravé a šťastné žáky a učitele, 
správné rodiče a osvícené zastupitele.

Mgr.Ludmila Presová
ředitelka školy

Výsledky olympiád, soutěží a sportovních soutěží za školní rok 2011/2012
Zeměpisná olympiáda 
Michaela Repíková   3.místo v okrese 
Mariana Kreuzingerová  5.místo v okrese     

Zeměpisná soutěž „Eurorebus“  - postup do celostátního kola 
v Praze: Michaela Repíková, Magdalena Synková, Petr Pres

Matematické soutěže
 „Pythagoriáda“
Tomáš Mrkva  2.místo v okrese
Martin Synek 2.místo v okrese

„Matematika trochu jinak“
Tomáš Mrkva, Pavel Pekař, Lucie Jurečková 3.místo 
Jakub Fornůsek, Magdalena Šišperová, Dominik Amler, Ema 
Polášková 1.místo

Fyzikální olympiáda 
Michaela Repíková 7.místo v okrese

„Skřivánci ze Slovácka“
Magdalena Trtíková 1.místo
Eliška Trtíková 1.místo
Barbora Šišáková 3.místo
Veronika Presová 3.místo

Sportovní soutěže 
Malý fl orbal starší žáci 3.místo
Malý fl orbal starší žákyně 4.místo
Malý fl orbal mladší žáci 2.místo
Zátopkova pětka 1.stupeň 1.místo
Pohár E. Zátopka 2.stupeň 3.místo
Coca-cola Cup  3.kolo
Vybíjená – žákyně 1.místo okrsek, 2.místo okres
žáci 3.místo okrsek 

Mc Donalds Cup 1.stupeň
Družstvo A 3.místo
Družstvo B 4.místo

Pohár rozhlasu
mladší žáci 6.místo
mladší žákyně 8.místo
starší žáci 11.místo

Přespolní běh
mladší žákyně 4.místo
mladší žáci 14.místo
starší žákyně 7.místo

Nohejbal starší žáci 2.místo 
Nohejbal mladší žáci 2.místo

Mgr.Ludmila Presová, ředitelka školy
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Ohlédnutí za školním rokem v Mateřské škole Vracov
Personální obsazení naší 

mateřské školy se téměř každý 
rok mění, nejstarší zaměst-
nanci postupně odcháze-
jí do penze. Průměrný věk 
pedagogů výrazně klesl a od 
září to bude něco málo přes 
40 let. Momentálně zde pra-
cuje 10 kvalifi kovaných uči-
telek, 3 uklízečky a 4 zaměst-
nanci školní jídelny. V 5. třídě 
přechodně zaměstnáváme 
1 osobní asistentku.

Protože fi nanční prostřed-
ky do školství včetně mateř-
ských škol se snižují, pocítili to 
i pracovníci naší školky. Nelze 
proplácet přesčasové hodiny, 
proto jsme museli sáhnout 
k nepopulárnímu opatření - 
v případě pracovní neschop-
nosti či nepřítomnosti některé 
z učitelek /účast na odborných 
seminářích/, se po odpoled-
ním odpočinku děti rozdělují 
rovnoměrně do ostatních tříd. 
I přesto, že se nám podmínky 
pro práci poněkud zhoršily, 
snažíme se, aby tím úroveň 
výchovně vzdělávacích činnos-
tí neutrpěla, i když se někdy 
musíme vyrovnávat s vyšší 
mírou stresu. Také v uplynulém 
školním roce se nám podařilo 
realizovat všechny napláno-
vané akce. V říjnu se děti 2.,3. 
a 4. třídy zúčastnili vystoupení 
ke Dni stáří na Chamartínu. 
V  listopadu byla nabídnuta 
rodičům možnost screenin-

gového vyšetření zraku dětí. 
Rodiče, kteří měli zájem, 
mohli nechat své dítě vyšetřit 
ortoptistou a optometristou 
Mgr. Andreou Jeřábkovou. 
Vyšetření probíhalo přímo 
v mateřské škole. V tomto měsí-
ci proběhla rovněž odpolední 
akce pro předškoláky a jejich 
rodiče pod názvem „Aktivně 
proti rýmě“ a dále přednáš-
ka pro rodiče „Komunikace 
s dítětem“, kterou přednesly 
pracovnice Pedagogicko-psy-
chologické poradny Hodonín 
Mgr. Kučerová a Mgr. Tesaří-
ková. V lednu proběhla před-
náška pro rodiče předškolních 
dětí na téma „Školní zralost“, 
na kterou již tradičně zveme 
Mgr. Kostýlkovou s PPP Kyjov. 
V únoru byla naplánována dal-
ší přednáška pro rodiče, tento-
krát na téma „Emoce v životě 
rodiče a jak je umět ovládat“. 
Opět  jsme oslovili pracovnice 
PPP Hodonín. Pro nezájem ze 
strany rodičů se ale tato před-
náška neuskutečnila. V prů-
běhu školního roku se usku-
tečnily další akce: divadla, 
výchovné koncerty, vánoční 
tvoření, názorná ukázka práce 
policistů, veřejné vystoupení 
ke Svátku matek, sportov-
ní odpoledne při příležitosti 
MDD. Jednou z posledních 
akcí byl výlet všech tříd do 
areálu Galaxie ve Zlíně, kde 
si děti mohly prověřit své 

pohybové schopnosti. Celý 
výlet proběhl bez komplikací, 
děti se vrátily zdravě unave-
né. Děti, které nastupují po 
prázdninách do základní ško-
ly, se byly podívat na vyučovací 
hodinu v 1. třídě, aby získaly 
představu, jak vypadá školní 
vyučování. Tyto děti se také 
účastnily soutěží na fotbalo-
vém stadionu, kde byla našim 
chlapcům nabídnuta přihláška 
do fotbalové přípravky. Taky 
letos jako předešlý rok děti, 
jejichž rodiče měli zájem, moh-
ly absolvovat plavecký výcvik, 
který vedli odborní instruktoři 
plavání ve Bzenci. Tato inves-
tice se rodičům jistě vyplatí. 
Minulý měsíc na naší mateř-
ské škole proběhl zápis dětí na 
příští školní rok. Je nám líto, že 
nebylo možné uspokojit zájem 
všech rodičů, kteří by chtě-
li mít své dítě v předškolním 
zařízení, protože kapacita naší 
školky zdaleka nestačí pokrýt 
počet přihlášených dětí /téma 
pro zřizovatele/. Je jasné, že 
s omezováním fi nancí je spjat 
i postup při modernizaci inte-
riérů jednotlivých tříd. Část 
vybavení ve třech odděleních 
už byla vyměněna, stále je tře-
ba dokoupit židličky, stolky, 
skříňky na hračky, nábytek, 
polštáře a přikrývky do lehá-
ren, taky šatnové skříňky do 
všech tříd.

Areál školní zahrady se 

postupně obnovuje, máme 
vybudována tři nová písko-
viště, zbývá dodělat ještě dvě 
(třídě Hvězdiček a Motýlků/. 
Letos se opět nepodařilo zho-
tovit na zahradě sklad na uklá-
dání hraček pro druhou třídu 
(děti si chodí pro hračky stále 
do staré stavební buňky za 
plotem mateřské školy, místo 
slouží jako parkoviště pro auta 
a z hlediska bezpečnosti dětí je 
naprosto nevhodné/.

Školní zahradu se snaží-
me maximálně využívat pro 
pohyb, hry i pozorování příro-
dy. Děti hrají míčové hry, tré-
nují obratnost na průlezkách 
a skluzavkách, jezdí nebo se 
učí jezdit a koloběžkách. Po 
celý rok pozorujeme stro-
my, rostliny, ptáky, různé 
živočichy a hmyz. Pro zim-
ní hry dětí byl loni na pod-
zim vybudován druhý kopec 
/u třídy Kočiček/, protože 
jeden kopec na sáňkování pro 
pět tříd opravdu nestačil. I tak 
nám naši prostornou zahra-
du s krásnou vzrostlou zelení 
mohou školky v jiných obcích 
jen závidět.

Na závěr tohoto ohlédnutí 
bych chtěla poděkovat všem 
svým bývalým i současným 
kolegyním i ostatnímu per-
sonálu za roky, po které jsme 
spolu na této škole mohli pra-
covat.

Eva Procházková

Kam za kulturou
25.8. Vracovské letní slavnosti v Barákách – přesné informace budou zveřejněny
 v letáku, obrazovém zpravodajství, infokanále a hlášení městského rozhlasu
20. a 21.10. Hody

Zveme vás do kina:
pá 20.7. 19,30 Železná lady

V SRPNU NEPROMÍTÁME

pá 7.9. 19,30 Signál
pá 14.9. 19,30 Líbáš jako ďábel
pá 21.9. 17,00 Tady hlídám já
pá 5.10. 19,30 Útěk Z MS – 1
pá 26.10. 19,30 Prci, prci, prcičky: Školní sraz



strana 11červen 2012 Vracovský zpravodaj

3. ročník Teplických fl autoher
Ve dnech 20. – 21. dubna se konal 

na konzervatoři v Teplicích 3. ročník 
soutěžní přehlídky ve hře na zobco-
vou fl étnu.  Podle pořadatelů se letos 
přihlásilo 107 hráčů na zobcovou fl ét-
nu.  Byl to doslova fl étnový maraton 
a náš obdiv patří odborné porotě, kte-
rá vydržela poslouchat 2 dny jen a jen 
zobcové fl étny. 

Po úspěších v Okresním kole 
Národní soutěže ZUŠ jsme se s kole-
gyní H. Šimkovou rozhodli, že některé 
naše žáky vyšleme na tuto soutěž. Velmi 
nás zajímala úroveň této soutěže a taky 
jsme chtěli, aby děti nabraly hráčské 
zkušenosti. Největší devízou soutěže 
pro nás byla odborná porota složená 
z pedagogů zobcové fl étny na konzer-
vatořích Teplice, Brno, Olomouc a Pra-
ha.  

Úroveň soutěžících byla velmi vyso-
ká. Od průměrných výkonů až po polo-
profesionální výkony mladých soutěží-
cích. Naše děti ve svých výkonech jak 
nezaostávaly a přivezly krásná umístění. 
Snad jen ke škodě bylo to, že hrály s kore-
petitorkou na kterou nebyly zvyklé. Tím 

Výsledky celostátní soutěžní 
přehlídky ve hře na zobcovou 

fl étnu 

„Teplické fl autohry 2012“
2. kategorie

Eliška Lungová - 2. místo   
(ped. vedení M. Fukan)

3. kategorie
Markéta Smejkalová - čestné uznání I. 

stupně    
(ped. vedení H. Šimková)

4. kategorie
Ladislav Menšík - 2. místo    

(ped. vedení M. Fukan)

Ema Polášková - čestné uznání I. 
stupně    

(ped. vedení H. Šimková)

Kateřina Tužilová - čestné uznání I. 
stupně (ped. vedení H. Šimková)

Ústřední kolo Národní 
soutěže ZUŠ, dechové 
nástroje, obor Hra na 

zobcovou flétnu
Ve dnech 3. – 6. května se konalo 

Ústřední kolo ve hře na dechové nástroje.  
V oboru Hra na zobcovou fl étnu měla naše 
škola jednoho zástupce ve 3. soutěžní kate-
gorii,  Ladislava  Menšíka  ze  Skoronic pod 
pedag. vedením Martina Fukana. Ladik zís-
kal v celostátní konkurenci krásné 3. místo. 
Kdy porota neudělila 1. místo.

Nutno si uvědomit, že jde o historický 
úspěch naší školy. První účast jakéhokoli 
žáka z dechového oddělení na celostátním 
kole soutěže. To se za celou existenci školy 
nikomu nepovedlo. O to nás tento úspěch 
více těší. 

Velké poděkování samozřejmě patří 
také panu učiteli Tomáši Marčekovi, který 
svým doprovodem podpořil Ladikovu sna-
hu a úsilí.

Ústřední kolo Národní soutěže ZUŠ – 

Mikulov, 10.5. – 11.5. 2012

Ve středu 9. května 2012 odpoledne 
jsme se všechny vracovské cimbalistky 
Katka Harnošová, Peťka Martinková, 
Gabča Moravčíková a já Pavča Varmužo-
vá, sešly na ZUŠ a dolaďovali poslední 
nedostatky. Kolem sedmnácté hodiny 
jsme odjeli do Mikulova, kde se konalo 
ústřední kolo Národní soutěže. Ubyto-
vali jsme se a šli jsme se prezentovat na 
mikulovskou ZUŠ. Po večeři jsme ulehli 
do svých postelí a sólisté se psychicky 
připravovali na čtvrtek 10. května. Ráno 
jsme se všichni sešli na snídani a vyra-
zili jsme na mikulovský zámek, kde se 
všechno událo. Jako první žačka paní 
učitelky Martiny Krigovské hrála Johan-
ka z Brna. Všichni jsme ji podpořili 
bouřlivým potleskem a pískáním. Kolem 
poledne bylo vyhlášení nižších kategorií 

a Johanka se umístila na prvním místě. 
Odpoledne přišla řada na Katku Har-
nošovou a Peťku Martinkovou. Holky 
podali jeden z nejlepších výkonů. Kolem 
šesté hodiny následovalo vyhlášení vyš-
ších kategorií. V sále bylo naprosté ticho 
a s velkým napětím soutěžící čekali na 
verdikt poroty. Kačka byla první s nej-
vyšším počtem bodů a Peťka druhá a to 
je veliký úspěch. Následovali malé rado-
vánky a nakonec vystoupení vojenské-
ho uměleckého souboru Ondráš, který 
uchvátil celé publikum. 

Páteční ráno 11. května jsme vsta-
ly brzy, abychom jsme se všechny čtyři 
stihly důkladně rozehrát na kategorii 
Komorní hra s cimbálem. Hned po ránu 
nás čekala rozcvička, protože Nástup-
nický zámecký sál byl na samém vrcho-

pro nás vyvstalo ponaučení, že na tako-
vouhle soutěž musíme mít příště svého 
korepetitora.

Z mého pohledu šlo o velmi cennou 
zkušenost a i když jsou pro nás Teplice 
trochu „z ruky“ už se těším na další roč-
ník této skvělé soutěže.

Více informací o naší škole a fotogra-
fi e z koncertů a akcí naleznete na www.
zusvracov.cz 
Martin Fukan
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Požár Moravské Sahary

lu kopce. Po příchodu jsme se usadili 
a poslechli si mladší kategorie a čekali, až 
budeme vyzváni k přednesu našich skla-
deb. Třetí kategorii zahájil duet Katky 
a Gabči. Starou zámeckou klenbou sálu 
se rozezvučely křišťálové tóny cimbálů. 
Přednesly skladbičku od Johana Sebasti-
ana Bacha, úpravy lidových písní z cyklu 
Eugena Suchoňa a uzavřely svůj výstup 
bluesovou skladbou. Za velkého aplausu 
a s úlevou vepsanou ve tváři odcházely 
mezi diváky. Vystřídalo je brněnské duo, 
také podvedením Martiny Krigovské se 
stejným repertoárem. Následovně přišel 
čas na poslední kategorii, kterou jsme s 
Peťkou započali našim duetem. Nejprve 
jsme rozezněly sál Slavnou maďarskou 
melodií od Gézy Allagy a naši produk-
ci jsme završili světoznámou skladbou 

Wolfganga Amadea Mozarta Alla Turka 
v jazzové úpravě. Díky důkladné přípra-
vě jsme měli větší klid před náročnou 
a nesmlouvavou porotou. Naše těžká 
dřina přinesla ovace v podobě prvních 
míst a úsměvem na tváři jsme se vracely 
domů. 

Děkujeme za usilovnou přípravu 
a dosažené úspěchy naši paní učitelce 
Martině Krigovské a panu učiteli Tomá-
šovi Marčekovi za podporu s klavírní 
korepetici. 

Vracovká Základní umělecká škola 
zažila ve své historii působení velký celore-
publikový úspěch v podobě třech prvních 
míst a jedného druhého. O cimbalistkách 
z Vracova se bude ještě dlouho mluvit.

Pavlína Varmužová – žákyně ZUŠ 
Vracov
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Sto let od vysvěcení P. Tomáše Lopraise na kněze

Rok 1885 byl pro Vracov 
rokem výjimečným, v tomto 
roce se narodili dva chlap-
ci, ze kterých se měli po čase 
stát kněží církve římskokato-
lické. Byli to Otakar Singer, 
syn zdejšího revírníka Edu-
arda Singera, který se narodil 
2. května a byl řádovým kně-
zem augustiniánem a žil 
a zemřel v klášteře v Kloster-
neuburgu v Rakousku. 

Druhým byl Tomáš Lopra-
is, ani ne o půl roku mladší, 
narodil se 20. října v tom výji-
mečném roce. 

Otec byl Josef Loprais pod-
sedník v č. 432, v dnešní Lipin-
ské ulici, syn Františka Loprai-
se, čtvrtláníka z Vracova a jeho 
ženy Terezie roz. Jan Tesařík z 
Vracova. 

Matka Tomáše byla Marie, 
dcera Jana¬škrtnuto a přepsá-
no na Josefa Lopraise obuvníka 
ve Vracově a jeho ženy Kateři-
ny rodem Václav Gasnárek z 
Vracova, kmotry byli Tomáš 

Loprais domkář a jeho žena 
Kateřina. Pokřtěn byl 23. října 
1885 P. Janem Drápalem.

Před sto lety, v tuto dobu 
byl ještě bohoslovcem. Byl 
vysvěcen na podjáhna dne 2
. března 1912., 23. března 1912 
na jáhna a konečně 5. červen-
ce 1912 byl vysvěcen na kněze 
kardinálem Františkem Sales-
kým Bauerem.

Jak vypadal před sto lety? 
Pamětníka, který by si jej 
z té doby pamatoval, zaru-
čeně není, ale díky fotografi i 
se na něj můžeme podívat. 
Byla pořízena z tabla novo-
svěcenců, které je pověšeno 
na chodbě zdejší fary na levé 
straně a pater Loprais je nej-
výše na levé polovině tabla. 
Uprostřed je světitel kardinál 
Bauer.

Ostatní novosvěcenci jsou 
nám neznámí, nevyskytovali 
se v naší farnosti, tak jako P. 
Loprais, jen jeho spolužák P. J. 
Přikryl přijel, aby spolu oslavili 
60. výročí vysvěcení.

Pater Tomáš Loprais po 
vysvěcení nastoupil v Kvasi-

cích, kde působil osm let do 
r. 1920, potom působil sedm-
náct let v Halenkovicích – do 
r. 1937. A neuvěřitelných 39 let 
byl v Jalubí, i když od r. 1965 už 
jen na odpočinku po dosažení 
80let.

V r. 1962 slaví své padesáté 
výročí vysvěcení na kněze na 
Velehradě, na fotce v kruhu 
občanů z Vracova

Mezi tím se stává čestným 
kanovníkem kroměřížským 

a arcibiskupským radou. 
V r. 1933 daruje vracovské-

mu kostelu obraz sv. Vavřince, 
který maloval bývalý profesor 
na arcibiskupském gymnaziu 
v Kroměříži akademický malíř 
Heller. 

V r. 1948 káže na primiční 
mši sv. novokněze svého jme-
novce P Antonína Lopraise.

17. července 1970 přijeli 
z Afriky vracovští misionáři P. 
Josef Hylš a s ním řádová sestra 

Sestra KrausováSestra Krausová

P. Loprais a P. Josef HylšP. Loprais a P. Josef Hylš



strana 14 červen 2012Vracovský zpravodaj

Jean Emmanuela Krau-
sová, vlastním jménem 
Anna Krausová (rodná 
sestra dalšího vracovské-
ho kněze dr. P. Františka 
Krause)  

Šedesáté výročí 
svatého kněžství sla-
ví ve Vracově 6. srpna 
1972. Duchovní správce 
P. František Urban ve 
farní kronice píše: 

Slavnosti se zúčastnil 
jeho spolujubilant P. J. 
Přikryl a celkem 16 kněží 
a jeden bohoslovec. Před 
oltářem uvítali jubilanty 
mládenci a družičky. 

Báseň k jeho 60. výročí 
kněžství: 
Šedesát let jste v Boží církvi 
knězem, aby člověk nebyl osa-
mocen 
ve Vracově jste slavil svoji pri-
mici, za Vracov se modlil na 
Páně vinici. 
Vracovjáci za vše vám děkují, 
ve své upřímnosti 
ať vám Pán Bůh žehná ve své 
štědrosti. 
Aby vás Pán Bůh miloval, milost 
udělil, nebe dal. 

V neděli 1. dubna 1973 se 
konala pietní bohoslužba za 
tragicky zemřelého misioná-

ře P. Josefa Hylše. Působil 45 
roků v jihozápadní Africe jako 
misionář. Zemřel při dopravní 
nehodě 14. března 1973. Svůj 
život zasvětil těm nejubožej-
ším a v aktech misionářů je 
znám jako misionář všemi 
ctěný a milovaný. Jeho dílo 
má celocírkevní a celosvěto-
vý význam a oblažuje nejen 
naši drahou českou vlast, ale 
především Vracov a jeho rod-
ný kraj. Pietní bohoslužba 
se konala za účasti 9 kněží a 
krojované mládeže. Rozlou-
čil se vzpomínkou P. Tomáš 
Loprais. 

V r. 1975 na Svatovřinec-
kou pouť 10.srpna přítomno 
14 kněží, mezi prvními je jme-
nován P. T. Loprais 

V r. 1976 8. srpna Patroci-
nium sv. Vavřince, kázal P. Josef 
Kubík administrátor z Vlko-
še, slavnou mši sv. celebroval 
kanovník P. Tomáš Loprais. 

Rok 1977: 5.ledna měl 
pohřeb vracovský rodák 

kanovník Tomáš Loprais. 
Zemřel náhle 31. prosince 
1976, pohřbíval jej biskup 
Msgre Josef Vrana, kázal pro-
bošt kroměřížské kapituly 
P. Vojtěch Král. 

Potud zápisy duchovního 
správce P. F. Urbana. 

Místo posledního odpo-
činku na hřbitově v Jalubí 
a zvětšená deska z pomníku 
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Červen – měsíc růží ...
Helena Hubrová

Tak už nám zase léto klepe na dveře a děti nedočkavě vyhlížejí 
konec školního roku ....

Přestože nám během „zmrzlých“ ztuhl úsměv na tvářích 
a spolu s lakomstvím dešťů přidělává vrásky; příroda nás obda-
rovává svými vůněmi a barvami, pokud ji vůbec stačíme vnímat 
uprostřed vší té arogance, agresivity a kriminality , narůstající mezi 
lidmi, už i dětmi v čím dál mladším věku. Jsme zahlcování sloga-
ny a reklamou typu: ....“nevaž se, odvaž se!“ .... „vy za to stojíte!“ 
apod.

Utloukáni tou sebestředností, za níž stojí fi nančníci a byz-
nysmeni současnosti, se necháváme obepínat pavučinou jejich 
nástrah. Připomíná mi to: Mat.4, 3-10.

V honbě za požitky, co se nám nabízejí, jsme ochotni zapřít 
sami sebe, obětovat své rodiny, své ideály a sny. Ztrácí se úcta 
a všechna pozitiva lidství: rodiče jsou na odpis? Vyžaduje se od nich 
jen perfektní servis a výpomoc všeho druhu, často jen za urážky 

a ponižování. Děti jsou přijímány někdy jen do počtu statistik...
Nic není odepřeno, všechno je tady pro nás! A přesto šťastní 

nejsme? Uvnitř cítíme prázdno, které volá po naplnění lásky – té 
opravdové, skutečné a jisté, která se neskrývá pod maskou sobectví 
a pokrytectví.

Všichni známe tu pohádku o králi, který ač všechno měl, byl 
nešťastný? Mudrci mu ke spokojenosti doporučili košili šťastného 
člověka, ale ten žádnou košili neměl!

Někteří ještě pamatují časy, kdy celá ulice žila jako jed-
na rodina. Pomáhali si navzájem, společně se bavili, přátelili 
a věřili si. I z mála se dělili s ještě potřebnějšími a jejich oči zářily 
radostí a ruce se nenatahovaly: co za to!

21. století – věda a technika pokročila a slouží k užitku 
a ulehčení lidí ... komunikace se světem je čím dál rychlejší 
a bližší, a co lidé? Ostrovy osamění? Příroda nás stále obklopuje 
svou krásou a proměnlivostí, stejně jako dřív: laskavá a štědrá!

Červený mák sedí jen tak Ruku mi nech, měkký je mech
v obilí u cesty. v oparu modravém ...
Panáček červený, vějířek zelený Odešel. Prý jen tak ...
pod krkem má. Na zemi vadne mák.
Chrpě se uklání, už zvoní klekání krásný byl? Ať!
večerní čas.

O diskuzi
Libuše Symerská

Na přední straně Vra-
covského zpravodaje jsem se 
dočetla, že v mnoha přípa-
dech přestáváme naslouchat 
protistraně a vnímáme jako 
důležité jen své argumenty. 
Z dalšího příspěvku jsem si 
vybrala apelaci na občanský 
zájem o dění v současnos-
ti a na své tričko jsem vzala 
kritiku za hořký a opakují-
cí se komentář o minulosti 
a o nedůstojných osobních 
narážkách. Taky jsem si pře-
četla v MF DNES – pátek 
25.5.2012 – TESCO ano, nebo 
ne? Vracovští tápou.

K tomu všemu podotý-
kám. Po počáteční euforii na 
začátku roku 2009 zájem lidí 
o dění – tenkrát současné, 
nyní minulé, vyprchal. Při 
kupování pozemků jsem byla 
za všechny občany na   veřejné  
schůzi na radnici sama. Totiž 
za ty občany, kteří nebyli na 
koupi nějak zainteresováni, ať 
hmotně nebo třeba informa-
tivně. Takže jsem byla jako 

první informována o zvýšení 
daně. Ostatním lidem to bylo 
předesláno ve zpravodaji až 
při placení daně z nemovi-
tostí.

Lidé se málo zajímají 
o to, co se jich týká. Taky jsem 
byla taková. Okolnosti kolem 
Lidlu mě zaujaly. A ptala 
jsem se a bylo mně odpově-
zeno taky otázkou. Čili nic 
moc. Termín zpravodaje mě 
překvapil, nemám čas na na-
psání něčeho nového, proto 
tu opíšu to, co jsem řekla na 
veřejné schůzi 19.12.2011. V 
tom jsou také otázky, mohou 
je tedy naši zastupitelé zod-
povědět. A taky mě k tomuto 
kroku dovedla poslední věta 
v MF DNES. Cituji: „Připus-
til však, že město pod tlakem 
může v krajním případě změ-
nit názor.“ 

19.12.2011
Výzva města Vracova, aby 

se občané vyjádřili k podobě 
náměstí, se nesetkala s vel-

kým ohlasem. Je zarážející, 
jak jsou lhostejní mladí lidé. 
Mají sice starosti rodinné, v 
zaměstnání, ale přece by se 
měli zajímat i o budoucnost 
Vracova.

Takže ať mají co jim chys-
tá současné zastupitelstvo, 
na které se hodí slova Iva 
Mathého, použitá na charak-
teristiku Památkového úřadu. 
Naši zastupitelé už taky jsou 
skoro jako památky a tato 
slova – cituji:“Neprůhlednost 
a neproniknutelně složitá 
struktura, končící osobním 
vkusem, bez osobní odpověd-
nosti“ - konec citátu, se na ně 
hodí dokonale.

Bez souhlasu občanů kou-
pili pozemky a zvedli daň. 
Zapomněli nás ale informo-
vat o podrobnostech celé této 
transakce. Protože ve všech 
příspěvcích k náměstí je 
zmiňována fi nanční otázka, 
zaměřuji se tedy na ni.

Sama poukazuji na každé 
schůzi, že jde jenom o zpe-

něžení pozemků. Nyní tuto 
skutečnost sdělil i bývalý 
zastupitel v příspěvku slovy že 
– zase cituji - „nabyl dojmu, 
že tu nejde o obchod ani   
občana.“ Mohla bych tady na 
této schůzi informovat, kolik 
zhruba každé číslo popisné 
zaplatilo za 1 m2 pozemku, 
ale tato povinnost přísluší 
městu. K cenám za pozemky 
je nutno ještě připočíst více 
jak milionový úrok a předpo-
kládané náklady na demolici 
koupených objektů.

A při zveřejnění těchto 
skutečností jistě nebude chy-
bět vysvětlení, jak k cenám 
zastupitelé došli. Občané 
slabších povah budou mít 
totiž tendenci k omdlévání, 
silnější povahy se – slušně 
řečeno – naštvou.

Bývalým majitelům 
peníze nezávidím – jenom 
nemůžu pochopit, proč jsem 
byla přinucena koupit si asi 2 
m2 za tak přemrštěnou cenu 
a ještě mně na nic nejsou.
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Řekla jsem tenkrát na 
schůzi, že kdyby dal za to pan 
Kozumplík třeba 10 milionů, 
tak je mně to jedno, ale proč 
to máme platit my? Odpověď 
zněla – TAKOVÁ JE CENA.

Hlavní mluvčí p. Frid-
rich řekl, že panu Pluháčkovi 
nevyšel podnikatelský záměr 
a aby pozemky nebyly pro-
dány někomu jinému, musí-
me je koupit. Zřejmě viděli 
nějaké stíny, protože nikdo 
jiný nebyl. Panu Pluháčkovi se 
ulevilo, protože se už koneč-
ně  zbavil toho nepřístupné-
ho pozemku, který tolikrát 

městu nabízel k odkoupení. 
Byla tenkrát dobrá konstelace 
hvězd a zastupitelů, takže se 
to podařilo.

Bylo by zajímavé zeptat se 
jak p. Pluháčka, tak p. Hole-
šínského, jaké měli oni plány 
na využití svých stavebních 
parcel na náměstí. Z nich 
by pak mohla vycházet naše 
sestava pro realizaci náměstí. 
Zatím mají jenom představu 
TESCO a živnostenské domy. 
Ať se tak tedy stane. Protože 
jinak se bude zřejmě celá 
fraška opakovat.

Bez ohledu na naše mínění 

bude uzavřena kupní smlou-
va se spol. RC Reinvest, koupí 
se pozemek p. Holešínského, 
protože taky na něm budou 
stát živnostenské domy. Potom 
zastupitelé přijdou na to, že 
přece lidé TESCO nechtějí, pan 
z RC Reinvestu se bude chvíli 
škaredit a vyhrožovat, nicméně 
couvne. Za nějaký dohodnutý 
obolus se kupní smlouva zruší 
a s podmínkou, že tam žádný 
obchod stát nebude. Tentokrát 
nevyjde podnikatelský záměr 
nám, občanům a protože za 
každou blbost se platí, budeme 
zase chudší.

No, a taky dojde na vyčí-
tání, že jsme to dopustili, je 
to výmysl? Vyvraťte to veřej-
ně v dalším čísle zpravodaje 
s uvedením ceny, jakou za 
pozemek platíme my, jakou 
zaplatí RC Reinvest, sdělte 
výši honorářů za různé studie 
a klidně mě označte za bláz-
na. Já jenom chci, aby se lidé, 
potažmo já, dověděli pravdu.

A ještě technická otázka. 
Na titulní straně Vracovské-
ho zpravodaje je napsáno, 
že se jedná o čtvrtletník pro 
občany a přátele města. To je 
vtip?

Borová pokračuje v Písečné „Zpravodajství pro V-zpravodaj“

Největšímu zájmu na jednání zastupitelstvu 30. března 
t.r., se tradičně opět těšila ulice Borová. Chápu rozmrzelost 
pana starosty, že se opět nepodařilo tuto záležitost uzavřít. 
Je tam prostě dilema, ve kterém se snoubí technické důvody 
s morálními. Jak být pak racionální a současně vstřícný, při 
všech těch individuálních požadavcích? Možná bylo potře-
ba si předtím důsledně odpovědět na základní manažerské 
otázky. PROČ-CO-KOMU a JAK? Velmi lapidárně to vyjád-
řil jeden diskutující: „V Borové se vždy měly stavět rodinné 
domy. Proč se tam teď má stavět něco jiného?“ 

Odpověď na to má dát dohadovací či odborná komise, 
která by měla vzít do úvahy všechny okolnosti a předložit 
zastupitelstvu ten správný návrh. Hlasování k této navržené 
formě řešení bylo opět velmi nepřehledné a má to vyřešit až 
formulace v usnesení. (Jak sleduji průběhy jednání je zřejmé, 
že i v komunální politice by se uplatnila nějaká ta norma 
jakosti ISO, o systému řízení kvality a kontrole vykonané 
práce.)  

K tomuto bodu navrhuje alibisticky Mgr. Gaspar, prý pro 
uklidnění situace či pokus o kompromis, aby tuto situaci 
posoudilo nezávislé odborné pracoviště. Ale nějak už zapo-
mněl napsat, že odborné pracoviště ve Zlíně toto vyjádření 
už dávno vypracovalo, jenom se mu ten původní návrh teď 
nehodí do jeho představ. 

Další jeho poznámka o honosných domech v Borové je 
vyloženě mimo mísu. Vidím spíše honosné dluhy mladých 
lidí a jejich honosně velkou práci, kterou museli na těch 
„honosných“ domech vynaložit. Dívám se kolem a podle 
poznámek kolemjdoucích se mi zdá, že toto vyjádření dal 
opravdu ten „levý“. (Nebo se říká ten „pravý člověk“?)

Podané vysvětlení k platnosti stavebních regulativů mě 
trochu překvapilo. Kdo prý vydržel „svůj“ regulativ rok pro-
sazovat, tak se mu to podařilo a mohl si stavět, co chtěl! Zdá 
se mi to poněkud nekoncepční a vlastně o to v celém sporu 
jde. Nemá to být přece odmítání stavět potřebné byty. Jde jen 
o to, kde, co a za jakých podmínek. Nebo bychom si nako-
nec mohli kdekoliv postavit i domek na kuří noze? Myslím, 
že by tady město mělo postupovat důsledněji a principiálně, 
ať už se jedná o domy nebo stromy nebezpečné či svévolně 
vykácené.

Pan starosta se cítí být dotčen některými výroky kolem 
této kauzy. Ale to už tak s funkcí přichází. Jeho starostí jako 

starosty, stejně jako ostatních zastupitelů, je starat se o cizí 
starosti. Všichni jsou veřejné osoby a tak se veřejnost zajímá. 
I ředitel firmy se musí svým akcionářům zpovídat.  

A starosti, jak se zdá, ještě přibudou. Nedokončený pro-
blém v ulici Borová se přesunuje do ulice Písečná. I tam má 
stát bytový dům. Jeden z investorů Mgr. Gaspar, na tomto 
zasedání nezvládl prezentaci tohoto projektu a mlžil, jak to 
zhodnotil pan místostarosta, až se mu od pusy prášilo. Aby 
to všechno zachránil, přispěchal jeho společník pan Macalík 
s prohlášením, že předložený nákres vlastně není to, co tam 
chtějí stavět. Opravdu velmi „odborný a relevantní“ přístup! 

Nebo je to záměr a naši zlatí hoši chtějí uvést občany 
v omyl? Překrucovat účelově fakta pro dosažení cílů za kaž-
dou cenu a ještě to vydávat za charitu, by se mohlo někde 
považovat za aroganci peněz. Aspoň mají zastupitelé jasno. 
A vy píseční lidé, bděte! 

Názor jednoho zastupitele, že když chtějí stavět, tak ať 
staví, je snad systémově poněkud mimo urbanistické záměry 
města Vracov. Nebo že by on sám ve svém humně akceptoval 
činžák? 

Další body programu zasedání bylo už klidnější a hla-
sování přehlednější a prakticky jednomyslné. Byla schvále-
na Územní studie pro rekonstrukci Městečka, (kterou, jako 
takovou, opravdu vehementně podporuji), rozpočet, místní 
poplatky a další body programu, bez nějakých připomínek. 
Odsouhlasil se i strategický nákup pozemků v oblasti koupa-
liště a zamítnuta diskutabilní směna pozemků v Lesní ulici.  

Poněkud smutněji vyzněla zpráva o zranění žáka ZŠ Vra-
cov a následné kvalitě poskytnuté první pomoci. I toto může 
být zahrnuto do systémových kroků nového ředitele, který 
má být vybrán ve vypsaném konkurzu.

Chystá se celostátní výstava vín ve Vracově, což je jis-
tě dobrá příležitost, jak prezentovat město a jeho občany 
i v tomto směru. 

Na tomto zasedání byla uvedena do funkce nová členka 
zastupitelstva,  Mgr. V. Šmídová. Tož ať se jí daří.

Závěrem chci souhlasit s panem starostou, že zájem 
občanů o jednání  zastupitelstva je často jen na úrovni jejich 
humna a pak hurá pryč. To není zrovna dobrá vizitka pro 
občanskou společnost, k níž jsme se historicky klopotně 
dopracovali a měli bychom se umět více angažovat. 

Možná podobně, jak tomu bylo i v ulici Borová. Při této 
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Zeleň ve Vracově
Libuše Symerská

Jak vidno, je to opravdu pro-
blém celosvětový, když dora-
zil i k nám do Vracova. Mám 
to štěstí, že jsem dlouho žila 
v době, kdy s ní problém nebyl. 
Je nás takových ještě spousta – 
i mladší ročníky – kteří pamatu-
jeme stromy na ulicích. Jenom 
od našeho po rožek to bylo 12 
stromů. Za všechny ulice při-
pomenu Ernestov. Vzpomínáte 
si?

Život jde ve vlnách. Nedáv-
no tu bylo chytání toulavých 
psů, teď zase kácení stromů. 
Není to kácení první. První 
vlna přišla asi před 45 lety. To 
zmizely stromy poprvé, teď 
mizejí zase. Někteří lidé si je 
– podle pana Gasnárka – hájí 
a chtějí rozhodovat, zda se poká-
cí či nikoliv. Jsou to zaostalci, 
jsou úplně mimo. Většina pro-
zíravých Vracovjáků pochopila, 
že klima se mění a mění se ráz 
krajiny. Lezou k nám pavouci 
ze suchého Středozemí, sucho 
vládne a jak se ubráníme pohle-
du na usychající dřeviny? No 
přece tak, že žádné nevysadíme. 
Lepší je kamení. Všude v okolí 
se tak upravují předzahrád-
ky, ve Bzenci je jeho prodejna. 
Když město naveze kamení i na 
veřejné plochy, bude to tu vypa-
dat jako u Las Vegas. Viděli jste 
tam nějaké stromy? Ne? Já také 
ne. A kolik tam jezdí turistů. 
A k nám budou jezdit taky. 

Stromy jsou /nebo budou/ 
vykácené, před radnicí bude 
betonová plocha parkoviště. 
Doufám, že jste nikdo neviděli 
nějaké stinné parkoviště před 
jakýmkoliv obchodním „řetěz-
cem“. Zastupitelé z jiných měst 
a obcí se k nám budou jezdit 
učit, jak snížit náklady na úklid 
města. Listí nebude a možná i 
ty lidské odpadky vítr sežene na 

jedno místo.
Vracov bude vyhledávanou 

– po dnešním – destinací.  Nebo 
spíše atrakcí. Protože stromy, ty 
jsou ledaskde. Úplná hrůza je v 
Hovoranech, taky na „Průjezd-
ní ulici“, ale nemít stromy – to 
je skoro hodno úsloví ze Sedmi 
statečných o těch chybějících 
dívkách.

Pokud se ovšem vážně 
zamyslíte nad tímto problé-
mem zjistíte, že stromy si za 
kácení mohou samy. Tak třeba 
takové auto si metelí 120 km 
místo předepsaných 60, úplná 
pohoda, nikde nikdo a najed-
nou mu skočí do cesty strom. 
Stojí 70 nebo dokonce i více let 
na svém místě a najednou toto. 
Taková zákeřnost. Tak musí-
me potrestat i jeho kamarády. 
Stromy skáčí do cesty i lyža-
řům a sáňkařům, ale tam se na 
jejich trestání netrvá. Asi by to 
museli vzít do rukou silničáři. 
Se stromy byl problém i za c.k. 
Rakouska – Uherska. Vzpo-
meňte si na Lucernu.

A taky vezměte v úvahu 
další fakt, proč si za to mohou 
samy. Z jejich dřeva se dělá 
kromě jiného co? Přece papír 
a z papíru peníze. A jakmile 
ty začnou „šustit“ v hlavách 
lidem „povolaným“ jakmile se 
na stromy podívají nebo kolem 
nich projdou, je se stromy zle. 
A s lidmi taky. Před zhruba 
35 lety nechali naši občané ve 
funkcích JZD vykácet všechno 
na Kopcích. Jenom my jsme tam 
měli ve vinohradě 5 krásných 
třešní, ořechy v mezi zůstaly. 
Zlikvidoval se úvoz, kterým 
tekla při deštích voda. A půda, 
kterou lidé dříve chránili tak, 
že pod vinohradem měl každý 
kousek jeteliny, ve které se hlí-
na zachytila a vyházel zpátky 

do vinohradu, tak ta půda pak 
končila až na silnici. Vzpomí-
náte si? Nebo na Vracov plný 
plechovek po průtržích? Na ul. 
Komenského bývaly až u želez-
ničního přejezdu.

Stromy jsou v životě lidí 
nezastupitelné, to si dřívější 
generace uvědomovaly a podle 
toho jednaly. Konec konců i to 
nyní tak omílané rčení o syno-
vi, domě a stromě svědčí o tom, 
jak jsou stromy důležité. Sází je 
formálně každý státník při kde-
jaké příležitosti, dokonce i hlavy 
korunované sázejí stromečky. 
Nejcennější jsou ovšem ty, kte-
ré si lidé laskaví k přírodě sázejí 
pro potěšení, užitek a opravdu 
pro potomky a ty, které vysazují 
lidé hromadně i se svými dětmi 
a tak učí děti lásce ke stromům.

A teď si představte, že při-
jde člověk, vlastně přijdou lidé 
/protože sám člověk toho moc 
nezmůže/, mají plnou pusu 
paragrafů, kterým skoro nikdo 
nerozumí a tou pusou vám sdě-
lí, že stromy, které máte rádi, 
se  m u s e j í  pokácet. To se 
teď děje všude ve světě. Káce-
ly se staleté stromy v nějakém 
německém městě kvůli nádraží, 
kácí se vzácný les kvůli nové 
trati z Moskvy do Petrohradu, 
kácení stromů v zámeckém 
parku ve Veselí nad Moravou 
se setkalo s odporem lidí. Tady 
všude se totiž kácí podle „prá-
va“, ne po „lidsku“. /Kdo to kde 
řekl, hádejte/.

Ve Vracově zrovna tak. Nad 
zdůvodněním kácení větrola-
mu v Olšíčkách jsem znejistěla. 
Přečetla jsem několikrát dokola 
články o Revitalizaci zeleně ..., 
Těžbě dříví i Malé zamyšlení 
a mám z toho v hlavě šrumec. 
Začala se mně plést mýtní zra-
lost, kvalita půdy, zdravotní stav 

s dobou obmýtní a prováděním 
úmyslné těžby. Malinko rozu-
mím tomu o nutnosti kácení 
v případě ohrožujícím lidi, 
majetek atd, atd. , ale zase vůbec 
nerozumím tomu o nutnosti 
kácení v místech, kde stromy 
neohrožují nikoho a nic. Co 
mně hlava vůbec nebere, je ta 
věc přestárlosti, špatného sta-
vu stromů. Byli snad dva znalci 
stromů? Nemělo jich být více? 
Protože pokud se podle jed-
noho posudku nabídne dřevo 
na krov farské střechy, a podle  
druhého jsou stromy ve špat-
ném stavu, tak o co vlastně jde? 

Po lidsku by mělo jít o to, 
že stromy se budou kácet až 
v případě nutnosti. Větrolam 
byl sázen v padesátých letech, 
nemá tedy ani tu zmiňovanou 
mýtní zralost 80 let. Nebyl sázen 
ani jako hospodářská dřevina. 
Větrolamy mají v krajině jinou 
funkci. Jsem ráda, že pánové 
z KŽP zmiňují i estetickou 
funkci stromů. Představte si, 
že ty krásné stromy nahradí /
pokud ovšem město se k vysá-
zení dostane/ něco takového, 
jako je to nepřehledné křoví 
mezi Vracovem a Vlkošem. 
Možná tak budou nahrazeny 
i topoly na školním dvoře a u 
vodní nádrže v Mlýnské ulici. 
Kdo ví. Pokácení stromů u kou-
paliště je záležitost jiného rázu. 
Zmiňuji se o tom jenom proto, 
že majitel potoka nechal stromy 
kolem potoka stát a i když je na 
nich vidět, že nemají takovou 
radost ze života jako stromy 
v Olšíčkách, mrtvoly rybářů od 
nich nikdo netahá.

Lidé potřebují dominanty, 
proto se tyčí do výše věže kos-
telů a proto byly vysazovány 
dominantní stromy. A stávají se 
z nich stromy památeční. První 

příležitosti jsem byl požádán o pomoc s přípravou materiálů 
a jejich prezentaci touto formou. Také se ale vyjadřuji k okol-
nostem, se kterými nesouhlasím nebo souhlasím. Současně 
bych chtěl zprostředkovat průběh jednání zastupitelstva 
a vyvolat u občanů zájem o dění v jejich okolí. Budou ho mít 
totiž takové, jaké si ho zařídí a tím i zaslouží.

Ověřil jsem si, že o pár ulic dál, už něčí jiný aktuální 
problém nevnímají, dokud se ovšem nestane jim. Nemá pak 
cenu litovat se a stýskat si. Pokud budeme jen tvrdit, že nic 

nezmůžeme, tak to začne platit i v praxi. Měli bychom si 
uvědomit, že bez veřejnosti není žádné strany ani posla-
nec, žádný zastupitel ani starosta. Jen se podle toho už 
začněme chovat. 

Zdraví vás všechny Vojta Škarecký, občan Vracova, 
zde narozený, posléze odstěhovaný a pak opět přistěhova-
ný. Snad to není na závadu, pro vyjádření názoru. Jsem si 
vědom  poněkud pozdní aktuálnosti tohoto příspěvku do 
Vracovského zpravodaje, ale zatím to neumím změnit.
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výlety vracovských prvňáčků 
vedly do Bzence. Naše nožičky 
šlapaly s paní učitelkou Skáce-
lovou do zámeckého parku, aby 
se očička podívala na zbytky 
mnohasetleté lípy a do hlavi-
ček se nám usadila, tehdy ještě 
nepochopitelná, představivost, 
co všechno ten strom viděl. 
Lidé stromy milují. Proto jsou 
obdivované parky, proto vzni-
kl i ten krásný televizní pořad 
o stromech s Luďkem Munza-
rem.

Ale taky jsou jiní lidé. Říka-
jí, že jednají v zájmu všech. 
Jsou zvoleni na určitou dobu, 
ale osobují si právo na dobu 
před i po ní. To pro ty nenapra-
vitelné škody, které v průběhu 
své funkce napáchají. Nepíšu 
teď o Vracově. Je to všude. A 
všude se lidé brání. O majetku 
a majetkoprávních úkonech 
obcí se musí rozhodovat jen 
na veřejných zasedáních. Tak 
to zdůraznilo občanskoprávní 
kolegium Nejvyššího soudu /

citace z novin HALÓ – pondělí 
16.1.2012/. A převedení stro-
mů na peníze a sdělení, kam ty 
peníze půjdou, by se asi mělo 
veřejně projednat a zdůvodnit. 
Co je obecní, není totiž jen sta-
rostovo, ale taky moje. Moje je 
to furt, starosta si to omylem 
přivlastňuje jen na dobu funk-
ce.

Myslím, že už jsem vás una-
vila.  Až se dáte zase dohroma-
dy, nechejte si všechno projít 
hlavou, lépe ještě i nohama. 

Projděte se Olšíčkama, dívejte 
se. I vy, z druhého konce Vra-
cova, kteří máte dojem, že vás 
se to netýká. Všechno na svě-
tě se týká všech a nic na světě 
není zadarmo. Možná lze vět-
rolam zachránit peticí, chce 
ji pár nadšenců znovu napsat 
a stromy prosí lidi laskavé o její 
podepsání.

Važme si stromů, protože 
jsme z nich přece kdysi slezli 
a protože by jim bylo lépe, kdy-
bychom ještě na nich byli.

OPRAVDU TO TAKHLE CHCEME?

Tohle je skutečná situace z jednoho slovenského města, kterou jsem zachytila  
při návratu z dovolené. V tom městě  mají štěstí v tom, že za tímto monstrem 
existuje  opravdové, historicky dané,  náměstí s pěší promenádou 
A vším, co k tomu patří. My takové náměstí nemáme, ale máme prostor, kde 
by mohlo být. Proto se ptám všech:
Je tohle správné řešení pro naši obec?
Odpovězte sami sobě podle svého nejčistšího vědomí a svědomí. 

Anna Vyšinková

Díky, pane Pasteure!
Libuše Symerská

„Ke zvěrolékaři na vyšet-
ření musí všechna zvířata, 
která poranila člověka – lhos-
tejno, zda zuby, drápy nebo 
ho jen povalila a on se zranil 
sám.“ (MF DNES, magazín 
DOMA – 31.8.2011)

Vítejte do klubu!
Dovolila jsem si ocitovat 

kousek článku – to proto, 
abych zdůvodnila, proč tak 
urputně vyžaduji při psím 
kousnutí „spoluúčast“ maji-
tele psa. Kdo odsuzuje to, co 
jsem o svých zážitcích napsa-
la, ten nikdy nezažil výpad 
psa. A u mě to byli vlčáci, 
novofundlanďan, argentin-
ská doga a australský ovčák. 
Pouze ve dvou případech 
se mě dostalo zadostiuči-
nění /skoro archaické slovo 
v dnešní době/, ve třetím 
jsem nechtěla totiž bonboni-
éru, ale aby paní šla se psem 
k veterináři.

Jinak na mě byli lidé hru-
bí. Za hrubost považuji i to, 
když se mě při přestupkovém 
jednání majitel psa ptá, proč 
jsem jim zranění nepřišla 
ukázat „za světla“. Stejnou 

otázku mně pak na chod-
bě položil tříčlenný zbytek 
jeho rodiny. Bože nebeský! 
Nechtěli zranění vidět po 
bezprostředním napadení, 
zajímalo by je v poledne? 
Tak měli přijít. A všichni. 
Jeden měl mít v puse omlu-
vu. Za kousnutí i za to, co 
mně řekli.

Tím, že jsem to, co se 
mně stalo, nahlásila svému 
inspektorovi, jsem se zbavi-
la odpovědnosti, protože to 
nahlašoval on. To za prvé. 
Za druhé: jejich pes mě kou-
sl, oni se měli starat co teď 
a co potom. A nezajímalo 
je ani jedno, ani druhé. Na 
přestupkové chodbě jsem 
byla vyzvána /za přítomnosti 
svědků/, ať ukážu jizvu. Pře-
ce musí být vidět jizva po 
zranění – pokud bylo. Ano, 
ta jizva je tam dosud a jistě 
tak, jako jizva po loňském 
únorovém kousnutí, bude 
vidět i za rok. Paní si neu-
vědomila, že svým výrokem 
znevážila písemné vyjádření 
starosty města, který mně 
doporučil, abych se obráti-

la na přestupkovou komisi 
v Kyjově. Dověděla jsem se 
mnoho věcí – pochopitel-
ně nelichotivých – za dobu, 
kdy jsme čekali na postup-
né vypovídání předvolaných 
účastníků. Dověděla jsem se 
taky, že naši psi pokousali 
jiné psy a ještě jednu paní. 
Toto, bez sdělení o čí psy 
a o kterou paní se jedná, se 
dá klasifikovat jako rozšiřo-
vání pomluvy. Říkat, že kdo-
ví, jestli jsem byla zraněná, 
taky není moc dobré.

Nejsem tak naivní, aby-
ch nevěděla o všeobecné 
nevraživosti mezi lidmi. A 
když se vám něco přihodí, 
máte problém s nalezením 
svědků. V tomto případě 
jsem křičela a tak svědky 
probudila. Těm paním moc 
děkuji za to, že byly ochotné 
říci, co slyšely, protože vím, 
že každý chceme raději být 
s každým zadobře, do toho 
psího kousnutí jsem byla 
se svými „odpůrci“ zadobře 
také.

PS: za újmu, způsobenou 
vám mým psaním se omlou-

vám i za toho pána, který mě 
k napsání tohoto příspěvku 
vyzval. Vykázal mě ze sil-
nice před jejich domem s 
tím, že tam nemám co stát. 
Odpověděla jsem, že je to 
veřejný prostor a on řekl, že 
ať to napíšu do novin, když 
jsem tak chytrá. Zavázal se 
mě pochvalou i žádostí, tak 
to činím. Co by jeden neu-
dělal druhému pro radost. 
Čekání na vyřešení přípa-
du mělo pochopitelně vliv 
na psychiku všech. Proto 
tomuto vyzvání předcházelo 
oslovení babo škaredá, na té 
přestupkové chodbě se o tom 
rokovalo, že se to teď běžně 
říká – babo, dědku. Možná 
– v některých rodinách, uli-
cích, možná se tak oslovují 
klienti banky. Já to beru jako 
pokus o urážku, mohl, chla-
pec, pozdravit nebo neříci 
nic, ale nemohu se urazit. 
Bůh nechce mít všechny lidi 
stejné – to věděla i maminka 
Forresta Gumpa. Oni jsou 
pohlední.

A to je k tomuto asi tak 
všechno.
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13 abstinentských let 
Lucie Lévková

Komunita Krok již 13 
let řeší v regionu problémy 
spojené s drogami. Závislost 
ničí hodnoty, lidské vztahy, 
rodiny.  Komunita poskytuje 
léčbu klientům od 15 let, léčí 
nejenom závislost, ale pracu-
je na uzdravení celé rodiny.

Období dospívání se 
hodnotí jako nejtěžší život-
ní období. Každý z nás se 
během krátkého období 
nesmírně změní.  Okolí vní-
má především změny fyzické, 
ale dospívající zažívá střídání 
nálad a pocitů, mění se psy-
chicky. Musí se sžít se všemi 
novými změnami, se zcela 
novým člověkem. Mladý člo-
věk se potřebuje přirozeně 
postupně osamostatnit. Hle-
dá sám sebe, potřebuje obje-
vit své místo ve společnosti. 
Mladí lidé si tuto potřebu 
paradoxně naplňuji tím, že 
se z ní částečně vyřadí. Pro-
žívají tak zdánlivě dostatek 
svobody, zároveň menší pocit 
zodpovědnosti, aby se přes 
tuto zkušenost vrátili a našli 
si místo ve společnosti.

Do tohoto období zapadá 
velmi dobře droga, ať je jaká-
koli. Nabízí řešení – iluze. Ty 
spřádají síť souběžně s droga-
mi. Někdy se povede postavit 
se droze včas, jindy to trvá 

dlouhá léta. „Moje závislost 
rozpoutala roky nešťastných 
dnů, jak pro mě tak i pro moji 
rodinu. Když se na to zpět-
ně dívám, tak nešťastné dny 
jsou slabá slova. Rodiče se 
mnou prožívali peklo a já si 
ani neuvědomoval, že stejně 
jako rodina jsem i já nešťast-
ný. Všechno šlo stranou. 
Doma jsem kradl, škola šla 
bokem atd. Čtyři roky trvalo 
než jsem se rozhodl něco se 
sebou dělat. Byly to nejhorší 
roky mého života. Neskuteč-
ně vděčný můžu být za to, 
že rodiče po tom všem mě 
dávno neodkopli,“ vzpomíná 
devatenáctiletý Štěpán. 

To, co má proti drogám 
sílu, jsou pravidla. Často se 
na pravidla díváme jako na 
omezující, ale jejich hlavní 
účel je osvobozující. Víme, 
že špatná pravidla omezují, 
dobrá osvobozují. Drogy umí 
s vnímáním reality pořádně 
zamíchat, dokážou zcela pře-
vrátit jejich hodnotu. Drogy 
na začátku nabízí, pak už jen 
berou. Závislost zcela ničí 
hodnoty, lidské vztahy, rodi-
ny. Drogy neznají pravidla.

Spojení mezi hodnota-
mi a pravidly jsou zásadní.  
Pokud jsou pravidla a hod-
noty dobře nastavena vedou 

k zodpovědnosti, nebo nao-
pak. „Komunita mě naučila 
mluvit otevřeně před lidmi 
o svých pocitech, umět si 
v sobě věci pojmenovat, nau-
čit se zvládat chutě, vstávat 
a chodit pravidelně do práce, 
zkrátka všechny důležité věci 
pro život dospělého člově-
ka, který chce abstinovat a je 
zodpovědný,“ dodává devate-
náctiletý klient Adam. 

Hodnota je priorita, která 
je hnacím motorem. Po celý 
život, v každé vteřině, když 
se člověk rozhoduje, fungu-
je jeho přirozený ukazovatel 
hodnot. Určuje, které z řešení 
je pro něho důležitější, umož-
ňuje rozlišovat podstatné 
a nepodstatné pro daného 
člověka.

V komunitě  klient pro-
chází osobní změnou, musí 
uspořádat minulost, vybojo-
vat přítomnost, změnit se  pro 
budoucnost. Stavíme pomysl-
né  mosty  nových vztahů kli-
entů k sobě a také  v rodinách 
našich klientů. Znamená to 
postavit nové pevná pravidla 
a hodnoty. 

Pokud si představíme 
závi-slost jako ničivou sílu, 
třeba jako zemětřesení, je 
potřeba všechno, co má hod-
notu do dalšího života bez 

drog, postavit znovu. „To nej-
důležitější, co učíme klienty, 
je přemýšlet o sobě tak, aby 
je to vedlo k životní spokoje-
nosti,“ zamýšlí se hlavní tera-
peut Terapeutické komunity 
Krok Milan Čamlík. 

Významným terapeutic-
kým nástrojem v TK Krok je 
rodinná terapie.  Podporuje 
změnu a růst klienta, pod-
poruje komunikaci v rodině 
klienta. Místo bolestných 
návratů do minulosti pomá-
háme stavět rodinné zázemí 
na nových základech. 

Publikace sociologa Libo-
ra Prudkého uvádí, že dle 
výzkumu hodnot v ČR je na 
prvním místě rodina, i toto 
potvrzuje význam práce s ro-
dinou.

Primární je v našem 
životě to, jak se cítíme. Jak 
prožíváme náš život, zda se 
sami se sebou cítíme šťastní, 
vyrovnaní a naplnění. Klienti 
a jejich rodiny prožívají 
novou radost ze života a kaž-
dý další rok abstinence je pro 
abstinující klienty a jejich 
rodiny velký důvod k osla-
vě. Letos oslaví Terapeutická 
komunita Krok své 13. výročí 
a to v sobotu 16.6.

Mgr. Hana Čamlíková, 
ředitelka O.s. Krok

Kuželkářům letošní jaro vyšlo!
Pavel Polanský st.

Skončila sezona mistrovských soutěží kuželkářského spor-
tu a nastal čas vyhodnotit práci celého oddílu a pochválit se 
úspěchy našich nejlepších. V pravidelných soutěžích dosáhlo 
družstvo mužů A vynikajícího historického výsledku, kde jim 
unikl postup do II. ligy jen o pomocný bod. Družstva B a D měly 
průměrnou sezonu a smůlu mělo naše mladé družstvo C ,které 
spadlo o třídu níž v krajském přeboru. Dorostenecká družstva 
A a C dlouho bojovala o postup do Moravského fi nále, kdy se to 
nakonec podařilo jen družstvu C. To také ve fi nálovém turna-
ji získalo bronzové medaile za sezonu  2011-12. Družstvo B je 
složeno z mladých začínajících hráčů a ty lepší výsledek teprve 
čeká. Ve všech kategoriích se také  konaly krajské a republiko-
vé fi nále. V žákovských kategoriích se naši mladí kuželkáři do 
fi nále nekvalifi kovali. V dorosteneckých kategoriích se probo-
jovala do fi nále MR nadějná Michaela  Zajacová, když obsadila  
17. místo z  32 kuželkářek.  V kategorii mužů se probojoval do 

fi nále MR Jan Tužil a obsadil  25. místo z  38 startujících.
Naše kuželna je špičkové sportoviště a proto jsou do Vraco-

va přidělovány  významné akce. Nejprve to byly krajské přebory 
juniorů a následně Mistrovství ČR dorostenců. V květnu jsme 
pořádali mezinárodní turnaj Zlatá kuželka, který byl zároveň 
kvalifi kací na mistrovství  ČR dvojic a tady výborně zabojova-
ly naše hráčky Becherová K a Kreuzingerová M., které turnaj 
vyhrály a postoupily do fi nále MR do Kutné Hory. Výborně si 
vedli naši muži Tužil J. a Polanský P. ml, kteří vyhráli podobný 
turnaj v Kroměříži a postoupili do fi nále MR v České Třebové.

Ještě než začnou prázdniny se uskuteční ve spolupráci 
s DDM mezinárodní turnaj mladých nadějí  BABY CUP 2012. 
Všem úspěšným reprezentantům našeho oddílu blahopřejeme 
a všemu členstvu přejeme pěkné prázdniny. Příprava na novou 
sezonu  začíná první týden v srpnu.
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Grafi cká úprava a tisk: Petr Brázda - vydavatelství Břeclav

FC Vracov Jiří Kudlík

Vracovský fotbal má v letošním roce 80tileté výročí. Nejlep-
ší dárek si dali hráči prvního mužstva sami, neboť vybojovali 
historicky nejlepší umístění  v nejvyšší krajské soutěži.

Vedoucím I. mužstva je Petr Sádovský. O úspěch týmu, kte-
rý koučoval Karel Lejsal, se zasloužili zejména tito hráči: bran-
káři Zálešák Adam a Buzay Miroslav,  dále hráči Procházka 
Radek,Šenk Jakub,Vybíral Aleš, Lejsal Ondřej, Krupica Dušan, 
Kudlík Jiří,Kotásek Martin, Žurovec Radek,Eliáš Petr, Loprais 
Petr a Zýbal Ondřej. Dále Beck Tomáš, Koryčánek Filip, Herzán 
Marek a Klajba Michal. 

Střelecky táhla náš tým  dvojice útočníků Ondřej Zýbal (22 
branek),Petr Loprais(17) a záložník Petr Eliáš(14), Vybíral Aleš a 
Lejsal Ondřej(6). Zýbal se stal nejlepším střelcem soutěže (počty 
jsou před posledním utkáním v Kuřimi ,které rozhodlo o tom 
jestli získáme prvenství v soutěži). Takže GRATULUJEME.

Ostatním našim týmům se v soutěžích tolik nedařilo. 
B mužstvo po velmi kolísavých výsledcích  zachránilo III. třídu, 
Dorostenci  také nepodávali výkony, které jsme od nich očeká-
vali. V tabulce jarní části skončili sice na 4.místě ale celkové 10. 
místo je zklamáním.

U žáků jsme byli rádi, že jsme družstvo dali dohromady 
a mohli odehrát soutěž.

Devizou každého sportovního klubu je především práce 
s mládeží. Ta se nám začíná projevovat v kategorii přípravek, 

kde máme dostatek dětí a doufáme, že se to v budoucnu projeví 
i v dalších kategoriích.

Z důvodu nedostatku hráčů v další sezoně v kategorii žáků 
a dorostu jsme se dohodli se sousedním Sokolem Vlkoš o spo-
jení mládežnických družstev  .Toto spojení je možné od nastá-
vající sezony v okresních soutěžích. 

V rámci oslav 80ti let kopané pořádáme turnaje přípravek 
a žáků. Pro I. mužstvo jsme zajišťovali atraktivního soupeře, ale 
avizovaná Zbrojovka Brno nám zápas odřekla a stejně dopadla 
stará garda, když nám zápas odřekli bývalí hráči Slovácké Slá-
vie Uh. Hradiště. V sobotu 23.7. tedy  budou hostit  staří páni  
Moravany v 15,30 hod. a I. mužstvo se utká v 18,00 hod. s Kyjo-
vem.

O týden později v sobotu 30.6. máme naplánovaný tradiční 
pouliční turnaj.

Letní přípravné zápasy I. mužstvo:
sobota 14.7. MSK Břeclav – FC Vracov 17,00 hod.(MSFL)
středa 18.7. Slovácká Sparta Spytihněv – FC Vracov 
  17,00 hod(Divize)
neděle 22.7. SK Boršice – FC Vracov  17,30 hod (KP Zlín)
sobota 28.7. Memoriál Stanislava Chmely  (Ratíškovice,Vacen
  ovice,Milotice)
sobota 4.8. ČSK Uherský Brod – FC Vracov (KP Zlín)

stojí zleva Buzay Miroslav,trenér Lejsal Karel,Šenk Jakub, Herzán Marek,Vybíral Aleš, Lejsal Ondřej, Koryčánek Filip, Loprais 
Petr, Zýbal Ondřej, Žurovec Radek.

dole zleva: Eliáš Petr,Zálešák Adam, Beck Tomáš,Sádovský Petr, Kudlík Jiří,Procházka Radek,Kotásek Martin, Krupica Dušan, 
Merkl Pavel.
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